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EL MERCAT DE PRODUCTORS 
AGRÍCOLES TORNA EL DIJOUS 
A LA PLAÇA MAJOR 
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Visita al nou poliesportiu
Vila-real compta amb un nou pavelló Joan Baptista Llorens a 
cost zero per a la ciutat gràcies a l’acord entre l’Ajuntament, 
el Villarreal CF i l’Orde de Pares Carmelites.

SUSPENEN LES fESTES DE 
SETEMbRE PER PRUDèNCIA 
DAVANT LA CRISI SANITàRIA

9PILOTA I TRIATLó SóN ELS 
PRIMERS ESDEVENIMENTS 
ESPORTIUS POSTCOVID

5

L’Ajuntament i Fundació Caixa Ru-
ral impulsen aquesta iniciativa, que 
inclou teràpies lúdiques i tallers espe-
cialitzats amb grups reduïts de quatre 
participants per dia.

U

XiCaEs procura a l’estiu 
atenció a xiquets amb 
capacitats especials

Vila-real destina prop d’1,5 
milions d’euros a atenuar 
els efectes de la covid-19
El consistori augmenta en 100.000 euros l’ajuda a Creu 
Roja, Cáritas, Sant Vicent de Paül i Joventut Antoniana

Els plans de desescalada permeten recuperar l’atenció 
presencial amb cita prèvia a molts departaments

La programació 
cultural reactiva 
l’activitat al carrer

Teatre, música, poesia o vi-
sites guiades donen forma a 
la proposta d’esdeveniments 
que l’Ajuntament ha progra-
mat per a gaudir d’aquest es-
tiu peculiar amb les màximes 
garanties.

U

Distribueixen més 
de 837.000 euros 
per a tancar l’any 

El Ple aprova aquest pla 
que permetrà a àrees com co-
municació, camins rurals, jar-
dins, informàtica o vies públi-
ques fer front a projectes en 
la recta final d’aquest exercici 
marcat, en l’àmbit econòmic, 
per la crisi sanitària.

U

Reprenen el pla 
per a millorar la 
basílica del patró

Enguany està previst el tre-
ball de les portes de l’exterior 
de l’accés a la basílica de Sant 
Pasqual, així com l’artesanat in-
terior del nàrtex. L’Ajuntament 
destina 100.000 euros.

U

Nou pagament de 
més de 500.000 € 
per l’urbanisme

El consistori ha d’abonar, 
abans de finals d’any, 516.445 
euros corresponents a expe-
dients de 1995, 2002 i 2005. Ho 
farà redistribuint diners per a 
no sol·licitar un préstec i aug-
mentar l’endeutament.

U



tema del mes

L’adaptació d’espais, 
la compra de material 
o campanyes de 
conscienciació són part 
de les inversions fetes

U

Vila-real destina 1,5 milions d’euros 
a pal·liar els efectes de la pandèmia
El consistori realitzarà, si la situació ho permet, un acte en record de les víctimes i per a valoritzar el treball dels professionals a primera línia

L ’Ajuntament de Vila-real 
ha destinat prop d’1,5 
milions d’euros per a fer 
front a la situació extraor-

dinària derivada de la crisi sani-
tària. Aquesta ha sigut la xifra 
exposada per l’alcalde José Ben-
lloch, despesses que han arribat 
d’imprevist i han tingut un fort 
impacte en els comptes anuals 
de l’Ajuntament. El regidor 
d’Economia i coordinador de la 
mesa de treball del Pacte local 
pel renaixement de Vila-real, Xus 
Madrigal, ha desglossat algunes 
inversions realitzades en serveis 
relacionats amb la crisi, amb 
data 30 de juny, entre les quals 
destaquen 645.836 euros per a 
l’adaptació i adequació d’espais, 
la compra de material, campan-
yes de conscienciació, etc.

A aquesta xifra caldria su-
mar l’operació de suplement 
de crèdit per valor de 500.000 
euros per a poder finançar les 
accions consensuades en el Pac-
te local pel renaixement de Vila-
real. Una partida que ha destinat 
250.000 euros a l’àrea econòmi-
ca, 150.000 euros a l’àrea social i 
100.000 euros a l’àrea sanitària.

Madrigal ha recordat que, a 
més d’aquestes quantitats, cal-
dria tenir en compte el fet que el 
consistori ha deixat d’ingressar 
180.000 euros per la supressió 
de les taxes i la derogació de les 
ordenances fiscals per ocupació 
de via pública de terrasses, mer-
cats i quioscos, com a mesura 
d’estímul per al sector comercial 
i hostaler de la localitat i de dina-
mització de l’economia.

Finalment, l’edil ha volgut des-
tacar la intenció de continuar 
treballant «en el moment en què 
es puga dotar de més recursos 
econòmics la mesa del Pacte», 
per a dur a terme més iniciatives 
per a pal·liar els efectes de la cri-
si i «des de la unitat, aportar tot 
el nostre treball pel renaixement 
de la ciutat», ha conclòs.

acte d’HOMeNatGe
D’altra banda, la Junta de Porta-
veus ha acordat celebrar un acte 
institucional el mes de setembre 
--si la evolució de la situació ho 
permet-- en record de les víctimes 
i «per a destacar el valor i agrair 
la tasca de tots els col·lectius que 
han treballat i treballen per a 
combatre la pandèmia». Final-
ment, l’alcalde ha assenyalat que 
«esperarem a setembre i confiem 
que no es produïsquen més difi-
cultats en l’evolució de la crisi sa-
nitària i puguem celebrar aquest 

Una de les apostes destacades de l’equip de govern va ser la creació d’un banc municipal de màscares que es van repartir a domicili a la ciutadania.

La planta baixa del consistori s’ha reorganitzat per a guanyar seguretat.

tat», ha assenyalat José Benlloch.
El primer edil ha remarcat 

que tots els grups municipals 
coincideixen en la importància 
del «valor simbòlic que tenen 
les banderes a mitja asta i que, 
encara que pujar-les no significa 
que la pandèmia haja acabat, en-
tenem que la situació en aquest 
moment és diferent i és moment 
de donar per finalitzat aquest 
dol oficial».

negres en les banderes situades 
a l’interior dels edificis. Vila-real 
va ser un dels primers municipis 
d’Espanya a decretar el dol oficial 
per les víctimes de la pandèmia, 
en un acord de Junta de Portaveus 
del 25 de març, «com una mane-
ra de manifestar el condol, el res-
pecte i la solidaritat del municipi 
amb totes les víctimes i famílies 
afectades per la pandèmia, i espe-
cialment per les de la nostra ciu-

el consistori va repartir gel hidroalcohòlic en parcs infantils i altres espais.

acte institucional com a record i 
homenatge».

La Junta de Portaveus també 
va decidir, amb el suport de tots 
els grups municipals, donar per 
finalitzat el dol oficial per les víc-
times de la covid-19, decretat el 
mes de març passat. D’aquesta 
manera, les banderes oficials si-
tuades en l’exterior dels edificis 
municipals deixen d’onejar a mi-
tja asta i es retiren els crespons 
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El Pla municipal de cuina seguirà 
en actiu fins al proper 31 d’agost
La fi de l’estat d’alarma i la concessió d’ajudes fa disminuir la demanda de les racions

Aquest pla, amb suport de l’Ajuntament, està impusat pel Villarreal CF, Pamesa i la Fundació Carlos Bacca.

L ‘alcalde, José Benlloch, ha 
anunciat que garanteix 
el Pla municipal de cui-
na solidària fins al dia 31 

d’agost per a atendre les famílies 
més vulnerables, greument afec-
tades per la crisi sanitària.

Com ha explicat, «les circums-
tàncies en aquests moments no 
són les mateixes que als inicis de 
la pandèmia, quan l’Ajuntament 
de Vila-real va haver d’actuar 
amb celeritat davant una crisi sa-
nitària que demanava una aten-
ció immediata i prioritària per 
a les famílies més vulnerables. 
D’ací la raó que ens sumàrem a 
aquesta iniciativa impulsada des 
del Villarreal CF per a intentar 
donar una resposta ràpida i ga-
rantir l’alimentació».

 «Estem davant un nou esce-
nari. Algunes persones s’han 
reincorporat al mercat laboral 
i a més es disposen de més aju-
des per a atendre totes aquelles 
famílies que s’han vist més afec-
tades per la covid-19», explica el 

primer edil. Benlloch ha volgut 
recordar les mesures adoptades 
pel Govern central com és l’ajuda 
als autònoms, a treballadors afec-
tats per ERTO i «sobretot, una 
ajuda que és fonamental com és 
l’ingrés mínim vital». «En aquests 
moments ens consta que prop 
de 90 famílies de Vila-real, quasi 
300 persones, estan ja en aquests 
moments cobrant aquest ingrés 
mensual, que pot anar des dels 
461,53 euros, per a un beneficia-
ri individual, fins a un màxim de 
1.015,37 euros, en el cas d’una 
unitat familiar formada per dos 
adults i tres o més menors».

«No existeix la mateixa deman-
da que a l’inici de la pandèmia 
i així ens ho han fet saber tam-
bé les entitats socials de la ciu-
tat amb les quals col·laborem», 
explica el primer edil. «L’ingrés 
mínim vital són unes ajudes di-
rectes que en alguns casos ja han 
sigut abonades i en uns altres es-
tan tramitant-se», detalla.

Benlloch ha recordat també 

que el 7 de setembre s’iniciarà 
el curs escolar i, per tant, les fa-
mílies amb menys recursos tin-
dran garantides les ajudes del 
menjador escolar. El primer edil 
ha volgut deixar molt clar que 
«les famílies poden continuar 
comptant amb l’Administració 
local, perquè l’Ajuntament con-
tinuarà amb el model d’ajudes 
socials als que més pateixen, des-
tinant els fons municipals que es 
precisen i siguen necessaris».

PROJECTE EN COMÚ
El Pla de cuina solidària, impul-
sat pel Villarreal CF, els seus ju-
gadors, la Fundació Carlos Bacca 
i Pamesa, en el qual també par-
ticipa el restaurant El Vasco, va 
nàixer amb l’objectiu d’ajudar 
a cobrir les necessitats bàsiques 
d’alimentació de les famílies més 
vulnerables. L’Ajuntament es va 
unir amb l’aportació de 40.000 
euros per a mantenir una inicia-
tiva que ha arribat a servir més 
de 500 racions al dia.

ACCIONS DAVANT LA COVID-19
149.600 € per a la compra de 120.000 màscares quirúrgiques 

100.000 € per a la tasca de les entitats socials

50.000 €  per a la compra de material de protecció i desinfecció de dependèn-
cies i personal municipal 

40.000 €   per a la contractació de personal en el departament de serveis socials

40.000 €   per al servei d’elaboració de menjar preparat per a famílies
vulnerables

40.000 € per al registre d’iniciatives culturals i esportives

30.000 € en suport a les activitats com ara campus o escoles d’estiu 

26.400 € per a la realització de 600 proves sars-cov2 per a personal municipal

20.000 €  si és possible, per a la jornada d’ocupació i oportunitats laborals 
ocupa’t 

18.000 €   per a l’adquisició de 10.000 unitats de 125 ml de gel hidroalcohòlic

15.000 €   per al pla de reduicció de la bretxa digital destinat a la ciutadania, 
pimes i autònoms 

15.000 €   per a promoure la dinamització econòmica amb fires i altres activitats
comercials

15.000 €   per a la campanya queda’t de festa al poble

3.000 €   per a l’adquisició de 9.000 bons del pàrquing de la plaça major distri-
buïts en els comerços

Reforcen la tasca de les 
entitats socials amb una 
aportació de 100.000 €
La mesa de treball del Pacte local 
pel renaixement, en la qual es-
tan representats tots els partits 
polítics del consistori, ha acor-
dat destinar 100.000 euros a les 
entitats socials de la ciutat que, 
en aliança amb l’Ajuntament, 
treballen per les famílies més 
vulnerables. Així, amb el bene-
plàcit de tots els grups polítics, 
l’Ajuntament incrementarà la 
quantia econòmica dels conve-
nis de col·laboració que manté 
amb Creu Roja, Cáritas, Joven-
tut Antoniana i l’Associació de 
Sant Vicent de Paül. En concret, 
s’aportarà 80.000 euros a Creu 
Roja; 9.000 euros a Cáritas; 
7.000 a Joventut Antoniana i 
4.000 a Sant Vicent de Paül.

Aquesta xifra significa un 
augment aproximadament del 
50% de la partida dels convenis 
que el consistori manté amb 
aquestes associacions, el pres-
supost anual de les quals s’ha 
vist pràcticament esgotat en 
cinc mesos de pandèmia.

El coordinador de la mesa, 
l’edil Xus Madrigal, ha destacat 
el treball fonamental d’aquestes 
entitats socials, que atenen un 
gran nombre de famílies que 
s’han vist greument afectades 

per la crisi sanitària. «Gràcies 
al model d’aliança amb la so-
cietat civil que hem creat, a tra-
vés d’aquests convenis, podem 
comptar amb una forta estruc-
tura assistencial per a donar 
resposta als qui més ho neces-
siten en aquests moments», as-
senyala Madrigal, «aquestes en-
titats ens han ajudat a fer front 
a la difícil situació de crisi pel 
covid-19».

Amb l’acord es materialitza 
el compromís adquirit per tots 
els partits polítics d’atendre les 
necessitats i demandes que re-
quereixen aquests col·lectius. 
Els grups municipals es van re-
unir amb representants de les 
associacions per a mostrar-los 
el seu suport i escoltar les ne-
cessitats concretes que tenen, 
en una trobada presidida per 
l’alcalde, José Benlloch, a la 
Casa dels Mundina. La mesa de 
partits polítics va plantejar ini-
cialment ampliar els convenis 
amb les entitats socials amb 
40.000 euros però, després 
d’escoltar i conéixer les neces-
sitats més apressants que en 
aquests moments tenen, s’ha 
decidit incrementar la partida 
fins als 100.000 euros.

La mesa del pacte es reuneix de forma periòdica per a tractar iniciatives.
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Reorganitzen la planta baixa de l’ajuntament per 
a condicionar-la d’acord amb la nova normalitat
Hi ha dues noves taules de treball on els tècnics municipals de diferents departaments ajuden els usuaris amb alguns tràmits administratius

L ’Ajuntament ha dut a ter-
me la reorganitzatció de 
l’atenció presencial i l’ha 
adaptat a la nova normali-

tat i a la cita prèvia, amb la inten-
ció de continuar avançant per a 
millorar l’assistència a la ciuta-
dania i, al mateix temps, garantir 
que la tornada a l’activitat pre-
sencial al consistori es realitze 
d’acord amb totes les mesures de 
seguretat i prevenció sanitària.

Seguint el Pla de prudència, 
responsabilitat i seguretat en la 
desescalada, en l’àmbit adminis-
tratiu també es duu a terme de 
manera gradual i prudent, per a 
garantir que l’atenció al públic 
es realitze amb les millors con-
dicions sanitàries, tant per als 
usuaris com per als treballadors 
públics. Sobre aquesta base s’ha 
condicionat l’espai de la planta 
baixa de la casa consistorial, on 
es troba Atenció i Tràmits, i s’han 
reorganitzat alguns serveis admi-
nistratius des d’aquesta setmana. 
«L’objectiu de l’atenció presen-
cial és oferir un servei pròxim i 
eficaç, ja que alguns ciutadans 
necessiten la consulta, la valora-
ció, el document o la signatura 
per part del personal municipal, 
per a continuar endavant els 
seus tràmits, i es tracta de fer-ho 
amb garanties sanitàries», assen-
yala la regidora de Proximitat, 
Miriam Caravaca, que destaca 
la importància de sol·licitar cita 
prèvia per a realitzar aquest trà-
mit presencial, per a evitar cues i 
respectar el distanciament.

D’aquesta manera, s’ha redis-
tribuït l’espai que ocupa la plan-
ta baixa, que se suma als canvis 
que ja es van fer en el moment 
en què Atenció i Tràmits va co-
mençar a atendre presencial-
ment els usuaris per al registre 
de documents, amb la instal·lació 

tràmits puguen ser requerits 
per via internet i sense desplaça-
ments. Els usuaris que accedis-
quen a través del portal web han 
d’emplenar uns camps obligato-
ris, com són el centre al qual es 
dirigeixen, el servei que reque-
reixen, el dia i l’hora de la cita, 
així com el nom i el telèfon de 
contacte. En aquest últim cas la 
regidora de Proximitat assenyala 
que «és important facilitar el te-
lèfon perquè els tècnics munici-
pals es posaran en contacte amb 
la persona usuària i, si és possi-
ble resoldre la gestió adminis-
trativa via telemàtica, evitarien 
el seu desplaçament». Pel que fa 
als diferents àmbits administra-

tius que es poden sol·licitar, els 
usuaris trobaran un desplega-
ble en el formulari, per a triar 
la matèria que tinguen interés 
de gestionar: activitats/discipli-
na; canvi titularitat IBI urbana 
i rústica; cadastre; IBI urbana/
recursos; impostos de vehicles i 
taxes; padró; plusvàlues, registre 
i urbanisme/obres. A més, també 
hi ha l’opció de consulta per a re-
cordar el dia i hora de la cita, així 
com l’anul·lació.

L’horari d’atenció al públic és 
de dilluns a divendres, de 9.00 a 
14.00 hores, i la cita prèvia es pot 
obtenir a través del web munici-
pal, de l’app de l’Ajuntament o 
del telèfon 964 547 000.

d’una porta corredissa d’entrada 
i una altra d’eixida, senyalitza-
ció de les distàncies de seguretat, 
col·locació de mampares i de gels 
hidroalcohòlics. Hi ha dues no-
ves taules de treball, protegides 
per mampares, en les quals els 
tècnics municipals de diferents 
departaments ajuden presen-
cialment els usuaris en alguns 
tràmits administratius.

BOTÓ AL WEB MUNICIPAL
Per part seua, per a facilitar a la 
ciutadania la sol·licitud de cita 
prèvia per internet, el Departa-
ment d’Informàtica ha habilitat 
en la pàgina web l’opció de cita 
prèvia, perquè la majoria dels 

Des de l’equip de 
govern insisteixen 
en la necessitat de 
tenir cita prèvia per 
a realitzar totes les 
gestions municipals

La planta baixa del consistori disposa ara de portes corredisses, senyalització de les distàncies, mampares de protecció i gels hidroalcohòlics.

Recaptació i Tresoreria 
tornen al servei presencial

L’oficina, al carrer de Josep Ramon Batalla, també s’ha adaptat al compliment de les mesures sanitàries exigides.

L’Oficina Municipal de Recapta-
ció i Tresoreria recupera també 
l’atenció presencial amb cita 
prèvia i amb totes les mesures 
higièniques i sanitàries neces-
sàries. La regidora de Proximitat, 
Miriam Caravaca, ha supervisat 
els treballs de condicionament 
i adequació d’aquest immoble, 
situat al carrer de Josep Ramon 
Batalla, número 6, per a adaptar-
lo a la nova normalitat.

Aquesta oficina compta també 
amb mesures preventives per a 
garantir la seguretat de les perso-
nes usuàries i del personal muni-
cipal. Així, entre les precaucions 
adoptades està la instal·lació de 
mampares, dispensadors de gel 

hidroalcohòlic, cartells amb les 
recomanacions sanitàries i mar-
ques de senyalització per a guar-
dar el distanciament social.

L’atenció presencial serà única-
ment amb cita prèvia. Per a això, 
les persones usuàries trobaran en 
la pàgina web de l’Ajuntament 
l’opció de cita prèvia i hauran 
d’emplenar una sèrie de camps 
que són obligatoris: el centre al 
qual es dirigeixen, el servei que 
requereixen, el dia i l’hora de la 
cita, així com el nom i el telèfon 
de contacte. També es pot dema-
nar cita al telèfon 964 547 000. 

L’horari d’atenció al públic és 
dimarts i dijous, de 9.00 a 13.00 
hores.
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Pilota valenciana i triatló, primeres cites amb la 
competició esportiva després de l’estat d’alarma
Ambdós esdeveniments es van completar sense incidències i van comptar amb totes les mesures adients per a vetlar pel compliment de les normes

El triatló de Vila-real va ser el primer que es va celebrar a terres valencianes, des de l’inici de la nova normalitat.

L a Regidoria d’Esports con-
tinua amb el pla de des-
escalada amb la reober-
tura de més instal·lacions 

municipals i  la celebració 
d’esdeveniments esportius. La 
proposta presentada pel departa-
ment que dirigeix Javier Serral-
vo compta amb l’autorització del 
gabinet tècnic, òrgan encarregat 
d’assessorar l’executiu en la des-
escalada, per a poder reobrir el 
Trinquet i acollir campionats de 
pilota valenciana, així com aco-
llir el VI Triatló Sprint Vila-real 
amb totes les mesures de protec-
ció i prevenció sanitàries.

Atés el criteri de salvaguardar 
la salut de tots, s’ha reobert el 
Trinquet Municipal Salvador Sa-
gols perquè la pilota valenciana 
professional puga disputar el 
campionat de la lliga Bankia en 
la modalitat d’escala i corda, amb 
un protocol de seguretat tant per 
als jugadors com per als especta-
dors. En la instal·lació es van es-
tablir unes línies de separació i 
unes fletxes amb les direccions 
d’entrada i d’eixida. L’aforament 
va ser d’un 75% màxim de la seua 
capacitat, tot respectant les me-
sures sanitàries i de distància so-
cial, per a la qual cosa hi havia 
zones diferenciades en què cadas-
cú  va ocupar la seua localitat. Els 
jugadors van haver de respectar 
una distància mínima i va ser 
obligatori l’ús de la màscara en el 
recinte esportiu, excepte durant 
la pràctica esportiva.

L’altre gran esdeveniment es-
portiu previst va ser la clàssica 
competició del Triatló Infinitri 
Sprint, que d’acord amb els nous 
protocols, va haver d’evitar les 
aglomeracions, l’encreuament 
de persones i es va procurar man-
tenir la distància de seguretat en 
tot moment. Per a començar, en 

i 6 segons. Ana Peirats (1.14.59) i 
Neus Lluch (1.15.16) van ser sego-
na i tercera.

PISCINA DEL TERMET
A més, el pla de desescalada 
d’Esports continua avançant en 
la Piscina del Termet, oberta des 
del 20 de juny per a la pràctica es-
portiva de socis del Servei Muni-
cipal d’Esports i esportistes fede-
rats de clubs aquàtics. Al princi-
pi, només els majors de 14 anys, 
amb cita prèvia, disposaven de 30 
minuts d’activitat. Ara ja poden 
fer una hora de natació i els me-
nors de 14 anys dels clubs locals 
aquàtics poden practicar amb en-
trenador unes hores.

aquesta sisena edició, el màxim 
de participants es va fixar en 200, 
tot i que finalment van ser prop 
de 180 triatletes els que van eixir 
dels quals cinc es van retirar. La 
de Vila-real ser la primera prova 
d’aquestes característiques des-
prés del confinament a tot el te-
rritori valencià.

En categoria masculina el 
guanyador va ser Francisco Fer-
nández-Cortés, l’únic que va 
baixar de l’hora: va signar 59 mi-
nuts i 40 segons. Álex Vanaclocha 
(1.02.28) i Francisco Manuel Ra-
mírez, amb dos segons més, van 
completar el pòdium.

En fèmines es va imposar Ma-
ría Rubio, amb 1 hora 12 minuts 

La piscina d’estiu 
s’obri als menors   
de 14 anys que 
formen part         
d’un club aquàtic

La desescalada de la participació social 
suma desenes d’actes als espais municipals
L’alcalde, José Benlloch, ha des-
tacat l’èxit del Pla municipal 
de desescalada i la participació 
social, que ha permés posar es-
pais municipals a la disposició 
del teixit econòmic i associatiu 
de la ciutat, amb la finalitat que 
puguen realitzar reunions o ac-
tivitats complint amb totes les 
mesures de seguretat sanitària. 

Entre els espais que el consis-
tori ha posat a disposició per al 
seu ús destaca la Casa dels Mun-
dina, en la qual, des del 26 de 
maig i fins a la primera setma-
na de juliol, s’han realitzat més 
de 35 reunions, tant de caràcter 
municipal com d’altres institu-
cions o col·lectius. El primer Una xarrada de Fundació Manantial a la Casa dels Mundina va ser el primer acte.

dels actes va ser el I Congrés 
d’Innovació Agroalimentària 
des de l’Economia Social, im-
pulsat per la Fundació Manan-
tial, per a la presentació del seu 
projecte Vilamico de producció 
de bolets i fongs comestibles, i 
des de llavors prop de 500 per-
sones han participat en dife-
rents reunions i actes en aques-
tes instal·lacions, que compten 
amb el corresponent protocol 
especial de desinfecció, així 
com tot el material de protec-
ció i mesures de prevenció sani-
tària i higiene.

«Estem molt satisfets del resul-
tat que ha tingut aquest pla i de 
fet el mantindrem, perquè vo-

lem continuar donant seguretat 
a les entitats i institucions que 
necessiten d’espais amb totes les 
garanties de prevenció i distàn-
cies de seguretat, per a anar re-
cuperant a poc a poc la seua acti-
vitat de reunions o trobades», ha 
remarcat l’alcalde.

Així mateix, el Centre de Con-
gressos, Fires i Trobades també 
forma part d’aquesta iniciativa 
i ha acollit un assaig de la Unió 
Musical La Lira, amb la partici-
pació de més de 50 músics, així 
com la Jornada de Presentació 
de la Guia de Compatibilització 
de la Fertirrigació Comunitària 
amb l’Agricultura Ecològica i el 
Policultiu.
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Vila-real guanya la lliga 
bankia d’escala i corda amb 
puchol ii, tomàs ii i guillermo

U El trio representatiu de Vila-real --Puchol 
II, Tomàs II i Guillermo-- es va proclamar 
campió de la 29a edició de la Lloga Bankia 
d’Escala i Corda, al Trinquet de Pelayo 
(València), davant la formació de Benidorm 

CRÒNICA

formada per Pedro Roque II, Javi i Carlos. 
Entre els assistents van estar Pilar Bernabé, 
Javier Serralvo i Mariló Cebreros, regidors 
d’Esport dels Ajuntaments de València, 
Vila-real i Benidorm, respectivament.



El mercat ambulant de productors 
agrícoles es reprén amb 12 parades
El mercat de productors locals manté la ubicació habitual no així els del dimecres i dissabte

S’ha establert un perímetre amb tanques, per a poder garantir el compliment del control d’accés i l’aforament màxim.

E l mercat ambulant de pro-
ductors agrícoles torna 
a ocupar la plaça Major, 
adaptat a la nova norma-

litat. 12 parades amb productes 
agrícoles s’instal·len el dijous al 
centre de la ciutat, per a proveir 
la ciutadania de productes fres-
cos i de proximitat, complint 
amb les condicions de protecció 
i prevenció sanitàries. El gabinet 
tècnic, encarregat d’assessorar el 
govern en la desescalada, ha au-
toritzat la Regidoria d’Economia, 
dirigida per Xus Madrigal, a re-
tornar aquest mercat de produc-
tes de primera necessitat.

La reactivació del mercat dels 
dijous se suma a les nombro-
ses actuacions que duu a terme 
l’executiu, dins del Pla d’ajuda 
a l’economia local, per a poten-
ciar un model de consum que 
fomente i enfortisca el comerç 
a la ciutat. «El comerç de proxi-
mitat suposa un element fona-
mental en la dinamització de 
l’economia local», indica el regi-
dor d’Economia, Xus Madrigal, 
que ha avançat que l’Ajuntament 
supervisarà que els productes 
agrícoles que es venen en aquest 
mercat siguen del cultiu dels ma-
teixos agricultors. Una mesura 
que, com destaca l’edil, demos-
tra «el suport unànime d’aquest 
govern al sector agrícola que 
majoritàriament procedeix 
d’explotacions familiars i que 
viu uns moments molt durs».

PRESÈNCIA POLICIAL
Per a complir amb les mesures 
sanitàries, la Policia Local regu-
larà l’accés al recinte i l’eixida, 
i hi ha dues entrades diferen-
ciades. L’aforament permés dels 
llocs de venda es redueix al 75% i 

també hi ha control d’aforament 
pel que fa als clients, que en cap 
cas superarà les 500 persones. Els 
compradors han de fer ús del gel 
hidroalcohòlic abans d’entrar i 
mantenir la distància de segu-
retat mínima d’1,5 metres. La 
Policia Local i Protecció Civil 
són les unitats encarregades de 
garantir que es respecten les me-
sures de distanciament i higie-
ne, per la qual cosa també es va 
instal·lar cartelleria informativa. 
A l’entrada es disposa d’un dis-
pensador de gel hidroalcohòlic 
d’ús obligatori per a accedir a la 
compra, igual que la màscara.

Tot i que l’horari s’havia 
anunciat de 9.00 a 14.00 hores, 
l’Ajuntament va decidir avançar 

l’hora d’accés per a atendre les 
inquietuds de clients i venedors.

Aquest és el tercer mercat de 
venda no sedentària que torna 
a l’activitat «amb prudència i 
responsabilitat». El primer dels 
mercats va ser el de productes ali-
mentaris i de primera necessitat, 
conegut també com el de la fruita 
i la verdura, que se celebra els dis-
sabtes al matí a l’aparcament en-
front dels Jutjats, i on també són 
presents els productors agrícoles. 
Posteriorment va arribar el mer-
cat ambulant de roba i comple-
ments dels dimecres i dissabtes, 
a la Ciutat Esportiva Municipal 
(CEM), i ara aquest que es reprén 
en la ubicació habitual i no provi-
sionalment com els anteriors.

El consistori avança l’hora d’inici per a adaptar-lo a les demandes de les parts.

Les biblioteques recuperen 
el préstec de llibres amb 
cita prèvia i horari de matí

Les biblioteques i agències de 
lectura han tornat a l’activitat, 
després que la Junta de Govern 
Local autoritzara el pla de des-
escalada del Servei Municipal 
de Biblioteques. Els centres 
s’han adaptat a la nova norma-
litat amb totes les mesures de 
prevenció i higiene sanitàries 
i compten amb mampares, 
dispensadors de gel hidroalco-
hòlic, cartells amb les recoma-
nacions sanitàries i marques de 
senyalització per a mantenir el 
distanciament social.

La reobertura és per al préstec 
i devolució d’obres, informació 
bibliogràfica i bibliotecària. 
També s’atén la tramitació de 
nous carnets de soci i les reno-
vacions són preferentment tele-

màtiques i, si no és possible, de 
manera presencial.

El servei, tant a la Biblioteca 
Central i la Biblioteca Infantil 
de Pius XII com a les agències 
de lectura del Pilar i Solades, 
s’activa de moment en horari 
de matí i amb cita prèvia. Els 
usuaris han de demanar, per 
correu electrònic, el títol que 
desitgen sol·licitar en préstec. 
Amb les dades del soci lector i 
del llibre, el personal biblioteca-
ri confirma la disponibilitat de 
l’obra i contacta amb la perso-
na perquè passe a recollir-lo en 
el dia i l’hora convinguts, amb 
l’objectiu d’evitar cues i respec-
tar el distanciament social. Per 
a realitzar les devolucions no és 
necessària la cita prèvia. 

La seu central i les agències de lectura han incorporat elements protectors.

A l’immoble s’han emprat cartells i senyalització amb les recomanacions.

Tallers  i teràpies grupals 
al centre Lluís Alcanyís

El centre de dia terapèutic per a 
la deshabituació, rehabilitació i 
reinserció social Lluís Alcanyís 
torna a oferir atenció presencial 
dels tallers i teràpies de grup, 
complint amb totes les mesures 
de prevenció sanitària per a ga-
rantir la seguretat de professio-
nals i usuaris. 

Entre les mesures adoptades, 
a més de l’ús obligatori de màs-
cara, es controla la temperatura 
corporal i es facilita gel hidroal-
cohòlic a totes les persones que 
accedeixen, que només són ate-
ses amb cita prèvia. Pel que fa a 

l’immoble, també s’han em-
prat cartells i senyalització 
amb les recomanacions sani-
tàries. Durant l’estat d’alarma 
les sessions terapèutiques 
s’havien vist interrompu-
des presencialment, però els 
usuaris van rebre assistència 
telemàtica. En total han sigut 
ateses 114 persones, 11 d’elles 
en situació crítica. Amb poste-
rioritat al confinament han si-
gut ateses presencialment 51 
persones i hi ha programades 
entrevistes i grups de teràpia 
per a 112 usuaris més.
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Teatre, música o cinema a l’aire lliure són les 
propostes culturals per a gaudir de l’estiu
Activitats infantils, balls, visites guiades o poesia formen part de la programació que l’Ajuntament ha preparat per als mesos de juliol i agost

T eatre, concerts i cinema 
a l’aire lliure són alguns 
dels espectacles que la Re-
gidoria de Cultura ha pre-

parat per a fer més suportable 
l’estiu a Vila-real.

Els dimecres s’han programat 
activitats per al públic infantil. 
Paraules d’aire portarà, el dia 12, 
el contacontes, Oreto i les for-
migues, a les 20.00 i a les 21.00 
hores a la plaça Major. El dia 19, 
a les 20.30 hores i també en la 
plaça Major, Cincàpats, la ciutat 
dels aliments de Cincàpats i Or-
questra Supramúsica.

El diumenge 9, la plaça del 
Llaurador acull, a les 19.00 hores, 
tallers de ball del Carib i llatí, a 
càrrec del Club Ball Esportiu Aza-
har. Els dijous, a les 22.30 hores, 
el CEA El Termet acull el cinema 
d’estiu amb títols com ara Fishbo-
ne (dia 13) i Rostres després de la 
batalla (dia 20).

I els divendres a la nit arri-
ben més propostes per al públic 
adult. Dins del Festival de Música 
Clàssica Vila-real 2020 de Creaes-
cena, el divendres, a les 22.00 
hores a la plaça Major es repre-
sentarà L’elisir d’amore. Poemas 
del pulso almado, de Marcelo 
Díaz (14 d’agost, a les 22.00 i a 
les 23.00 hores, a la plaça de Co-
lom), i La sala de les absències, de 
la Ravalera (el dia 21, a les 22.00 
i a les 23.00 hores, a la plaça de 
Colom) completen la programa-
ció d’aquest mes.

VisiTes guiades
Un viatge pel Vila-real medieval, 
redescobrir el paratge natural 
del Termet i endinsar-se en el pa-
trimoni hidràulic del riu Millars 
són les visites guiades gratuïtes 
que la Regidoria de Turisme ha 
preparat per a aquest estiu, amb 

La plaça Major és escenari d’algunes de les actuacions com les del Plectre a la Fresca o el Festival de Música Clàssica.

l’objectiu que tant veïns com vi-
sitants poden conéixer millor 
el ric patrimoni de la localitat. 
Per a aquest mes d’agost encara 
hi ha dues propostes. La prime-
ra, el dissabte, dia 8, és una ruta 
nocturna (amb inici a les 22.00 
hores) per a descobrir la ciutat 
medieval; la segona, i última de 
les previstes aquest estiu, porta 
per títol Patrimoni hidràulic del 
riu Millars. En aquest cas, la ruta 
començarà a les 10.00 hores del 
dissabte, 22 d’agost.

Les visites tenen una durada 
de dues hores i la seua inscrip-
ció ha de realitzar-se amb cita 
prèvia, al 964 547 248, a l’oficina 
de Turisme, en horari de 10.00 a 
14.00 hores, o al correu vilareal@
touristinfo.net. Més informació 
en: www.vila-real.es.

ajuda aL seCTOR
«La nostra prioritat és col·laborar 
en la supervivència de la cultura 
i evitar que es tanquen empre-
ses», afirma la regidora de Cultu-
ra, Rosario Royo, que  destaca la 
importància del sector en la lo-
calitat «no sols pel gran nombre 
de companyies artístiques que hi 
ha, sinó per l’excel·lent qualitat 
de les produccions». «Per això, 
des del departament, treballem 
des de fa temps en aquest pla de 
desescalada per a poder adaptar 
uns espectacles de xicotet format 
als espais públics de la ciutat, de 
manera que puguem controlar 
l’aforament i complir les mesu-
res de distanciament social», in-
dica la responsable de Cultura.

«A més, ja estem treballant, en 
permanent diàleg amb les com-
panyies locals, per a poder pre-
parar espectacles de major for-
mat de cara als pròxims mesos», 
avança Royo. els més menuts també han tingut protagonistes amb iniciatives com ‘La selva’ de la companyia scura splats.

Vila-real Renaix, promoció 
per a músics de la terra i  
dinamització de l’economia
L’Ajuntament ha creat el Festi-
val Vila-real Renaix per a gaudir 
de la gastronomia i la música a 
l’aire lliure, durant les vesprades 
i nits d’estiu a la ciutat. El festi-
val naix amb la voluntat de pro-
mocionar els grups de música lo-
cals i alhora reactivar el consum 
i impulsar el comerç i hostaleria 
de Vila-real. Els caps de setmana, 
fins al 30 d’agost, hi haurà actua-
cions musicals en diversos espais 
a l’aire lliure per a amenitzar 
l’oci, complint amb les mesures 
de prevenció sanitàries i el dis-
tanciament social.

La plaça de la Vila, l’avinguda 
de la Murà, la plaça del Llaura-
dor, la plaça de Colom i el carrer 
de Pere Gil, són alguns dels llocs 
on es podrà gaudir del comerç, 
la gastronomia i restauració lo-
cal, acompanyats per la música 
ambient d’algun dels grups de la 
ciutat. En total hi ha previstos 21 
dies d’actuacions, on s’inclouen 
tots els gèneres musicals, des del 
flamenc, el rock o les xarangues, 
distribuïdes per les vesprades i 
nits d’estiu, en horari de 19.00 a 
21.00 hores, i també nocturn, de 
23.00 a 1.00 hores, per als diven- els concerts s’organitzen tots els caps de setmana, en diferents espais.

dres i dissabtes. Els diumenges 
seran de 19.00 a 21.00 hores.

«És un projecte amb l’acord 
de tots els partits polítics per a 
impulsar activitats culturals que 
dinamitzen la ciutat», assenyala 
el regidor de Turisme i Festes, 
Diego Vila, que destaca l’àmplia 
oferta local de comerços, restau-
rants, bars i pubs i el «gran po-
tencial musical que hi ha per a 
arribar a tota mena de públic».

El festival s’emmarca en el Pla 
d’ajuda a l’economia local per a 
afavorir el renaixement econò-
mic i social de Vila-real i en la 
defensa d’incentivar un oci de 
proximitat. «Conscienciar els 
veïns sobre la importància de fer 
un consum a la ciutat», assenyala 
Vila que recorda que, en la ma-
teixa línia, estaria la campanya 
Queda’t de festa al poble que afer-
ma la col·laboració publicopriva-
da mantinguda per l’executiu en 
moltes de les seues actuacions.
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Los vehículos, entre ellos los servicios de autobús, ya pueden pasar por este tramo pese a que las señales recuerdan la prohibición de aparcar en fin de semana.

El consistorio 
pretende cortar el vial 
los sábados y domingos 
o bien cuando haya 
una actividad lúdica o 
económica prevista

U

Este espacio ha estado cortado varios meses para favorecer el paso de peatones y la actividad económica de la zona.

Reabren al tráfico, entre semana, el 
tramo cerrado de la avenida de la Murà  
Pese a permitir el paso, solo se autoriza la carga y descarga, y no se podrá estacionar para agilizar un posible corte si se organiza algún acto

E l consistorio reabre al trá-
fico el tramo de la avenida 
de la Murà, entre la aveni-
da Cedre y la calle Ramón 

y Cajal, al menos entre semana. 
El alcalde de la ciudad, José Ben-
lloch, tomó la decisión, aunque 
la intención es mantener cortada 
la circulación los fines de semana 
o en momentos puntuales para 
favorecer la realización de activi-
dades culturales, deportivas o de 
dinamización económica.

El equipo de gobierno había de-
cidido mantener el corte perma-
nente de este tramo del vial por-
que, tal y como recordó el alcalde, 
«la voluntad es recuperar el mer-
cado ambulante de los miércoles y 
sábados en el centro cuanto antes. 
Hemos estudiado la posibilidad de 
devolver el mercado al centro apro-
vechando, entre otros espacios, la 
plaza Mayor, la plaza Bayarri y este 
tramo peatonalizado de la Murà». 
No obstante, según detalla Benllo-
ch, «la normativa en materia de 
mercados ambulantes al aire libre 
nos continúa obligando a contro-
lar aforos y por ello, hoy por hoy, 
es imposible devolver el mercado 
ambulante a la zona centro». Ade-
más, estaba previsto iniciar esta se-
mana las obras de reparación del 
firme en la calle Ramón y Cajal, el 
vial que da acceso al aparcamien-
to de la plaza Mayor, «por lo que 
pensamos que mantener cortada 
la Murà nos podía facilitar estos 
trabajos». «Por causas extraordi-
narias, la adjudicataria no podrá 
comenzar las obras hasta finales 
de agosto o principios de septiem-
bre», explicó Benlloch. Ante estas 
circunstancias, el alcalde dio or-
den de la reapertura. Se prohibirá 
el estacionamiento, solo podrá ha-
ber carga y descarga, para facilitar 
el corte puntal y favorecer los fines 
de semana o eventos culturales, 
deportivos o económicos.

ESPACIOS PARA PEATONES
El Ayuntamiento puso en marcha 
a principios de mayo un plan de 
mejora de espacios para peatones 

en diferentes zonas, en el marco 
de las acciones por la pandemia. 
Estas medidas supusieron, entre 
otros, el corte al tráfico del tramo 
de la calle Ermita, en el entorno 
del Estadio de la Cerámica y de 
parte de la Murà. Estas acciones 
se han ido revirtiendo, como ya 
sucedió con la reapertura entre 
semana y con velocidad limitada 
a 30km/h, del vial Ermita.
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Acuerdan suspender las fiestas 
de septiembre por prudencia
Sí se trasladaría a la patrona y se plantean actividades alternativas hasta final de año

El Consell Rector de Festes, 
en el que están representa-
dos todos los grupos muni-
cipales del Ayuntamiento 

y la Junta de Festes, ha acordado 
la suspensión de las fiestas patro-
nales en honor a la Mare de Déu 
de Gràcia, que debían celebrar-
se del 4 al 13 de septiembre. «En 
estos momentos debemos seguir 
optando por la prudencia y para 
evitar un efecto llamada, tenien-
do en cuenta que el resto de po-
blaciones han optado por anular 
también sus festejos», ha defendi-
do el alcalde, José Benlloch.

«Hemos estado de acuerdo de-
bido a la situación actual de re-
brotes y ante la imposibilidad de 
garantizar el cumplimiento de 
las medidas de prevención en al-
gunas de nuestras tradiciones fes-
tivas como son los actos gastronó-
micos en la calle o las reuniones y 
actos en las peñas». El alcalde ha 

remarcado además que la anula-
ción de los festejos busca sobre 
todo «evitar un efecto llamada 
que provoque la concentración 
de gente, ya que la mayoría de 
poblaciones cercanas ha anulado 
sus celebraciones».

ACTOS EN FORMATO REDUCIDO
Con todo, los miembros del Con-
sell Rector también han reseña-
do la importancia «social y eco-
nómica» de las fiestas, por lo que 
«plantearemos prolongar el festi-
val Vila-real Renaix hasta final de 
año, con actividades durante los 
fines de semana que dinamicen 
la ciudad, generen economía y 
ayuden a las empresas locales de 
sectores vinculados al ámbito fes-
tivo», según ha apuntado el con-
cejal de Fiestas, Diego A. Vila. La 
intención es programar, durante 
los fines de semana, actos como 
actuaciones musicales de peque-

ño formato, actos taurinos en 
plaza portátil, la feria de atrac-
ciones o actuaciones en el Audi-
tori, pero de manera escalonada 
durante la recta final de año. En 
este sentido, también se intenta-
rán celebrar actos institucionales 
vinculados a las fiestas que este 
año no se han podido realizar, 
como el homenaje a los matri-
monios que celebran las bodas 
de oro o la recepción a las reinas 
y damas de hace 50 y 25 años.

Por otro lado, el alcalde ha ex-
plicado que la intención es bajar 
la imagen de la patrona de su er-
mita a la Arciprestal, durante los 
días en los que deberían celebrarse 
las fiestas, «como es tradición des-
de 1757», para realizar la novena y 
la misa. El traslado se realizaría de 
la manera en que permita la situa-
ción sanitaria en ese momento y 
en consenso con los portadores y 
representantes de la Iglesia.

Benlloch se reunió con responsables de las entidades relacionadas con el mundo de la fiesta para conocer su criterio.

La Junta de Festes tendrá 
nueva presidencia el 
próximo 20 de septiembre

La Junta de Festes está inmersa 
en el proceso para la renovación 
de este órgano, que culminará el 
próximo 20 de septiembre con la 
elección de un nuevo presidente 
o presidenta y su junta. Todas 
las peñas y asociaciones locales 
tienen hasta el 24 de agosto para 
presentarse como avalistas.

Para poder inscribirse como 
avalistas, todas las peñas o asocia-
ciones tienen que presentar una 
instancia de manera telemática, 
a través de la sede electrónica del 
Ayuntamiento, o también pue-
den realizarlo presencialmente 

U en la Casa de la Festa, de lunes a 
viernes de 9.00 a 14.00 horas, y 
de 17.30 a 19.00 horas, los mar-
tes y los jueves. El plazo para po-
der inscribirse finaliza el lunes, 
24 de agosto.

El calendario se completará el 
28 de agosto, con la publicación 
de los avalistas; el 2 de septiem-
bre se votará a los asambleístas; 
y del 7 al 11 de septiembre se pre-
sentarán las candidaturas en el 
registro municipal, para llegar a 
la campaña electoral --del 14 al 
18 de septiembre--- y la elección 
el día 20. La Junta de Festes, ahora presidida por José Pasqual Colás, ya ha iniciado el procedimiento para sus elecciones.
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Los barrios cancelan sus 
festejos y solo algunos 
organizarán los religiosos

Los barrios de la ciudad se unen 
a la decisón del Consell Rector 
de Festes y cancelan sus feste-
jos. Los representantes vecina-
les comunicaron a los respon-
sables municipales su decisión 
de suspender las celebraciones 
previstas hasta final de año.

«Las asociaciones de vecinos y 
entidades organizadoras de las 
fiestas de barrios y calles nos 
han trasladado su postura de 
prudencia y responsabilidad en 
un momento como el actual», 
señaló el edil de Fiestas, Diego 
Vila, quien les agradeció esta 
decisión. «Sabemos que las fies-
tas en los barrios y las calles de 
Vila-real son una parte impor-
tante de nuestra identidad y 
nuestra tradición, pero en este 
momento lo más importante es 
la salud de todos y todas, y evi-
tar actos que puedan suponer 
la concentración de personas», 
valoró la edila de Participación 
Ciudadana, Miriam Caravaca.

Así, las entidades manifesta-
ron su intención de no organi-
zar ningún programa de actos y 
solo, en algunos casos, se reali-

zarán actividades de índole re-
ligiosa en honor a los patronos, 
cumpliendo con la normativa 
establecida por las autoridades 
sanitarias y las instrucciones 
que dictamine la diócesis.

Vila-real cuenta con una 
veintena de festejos en barrios 
y calles, que se reparten a lo 
largo del año y que cuentan 
con la colaboración del Ayun-
tamiento. Una parte de ellas 
se concentran en los últimos 
meses del ejercicio, ya que ba-
rrios como la Soledat, el Cristo 
del Hospital, el Pilar, el Roser o 
la calle Sant Miquel organizan 
sus semanas grandes al final 
del verano o durante el otoño, 
después de las celebraciones en 
honor a la Mare de Déu de Grà-
cia de septiembre.

El edil de Fiestas afirmó que 
«siempre que la situación lo 
permita, trabajaremos para 
que el próximo año nos poda-
mos reencontrar con nuestras 
tradiciones, tanto las celebra-
ciones patronales como las de 
los barrios y calles, parte fun-
damental de nuestras raíces».

Los responsables municipales y vecinales se citaron en la Casa dels Mundina.



Vila-real distribueix 837.000 euros entre 
diverses regidories per a tancar l’any
Comunicació, camins rurals, Informàtica, Esports, jardins o vies públiques són algunes de les àrees beneficiàries

E l Ple de l’Ajuntament 
de Vila-real ha aprovat 
l’expedient de suplement 
de crèdit per a incorporar 

837.000 euros de romanents de 
2019 i complementar les parti-
des de les regidories per a fina-
litzar l’any, després de totes les 
despeses imprevistes per la crisi 
de la covid-19.

El gruix --350.000 euros-- es des-
tinarà a Comunicació, 95.000 per 
a camins rurals, 61.000 a Infor-
màtica, 60.000 euros per a Espor-
ts, 40.000 per a jardins i altre tant 
per a òrgans de govern; 30.000, 
per a l’administració general i 
la mateixa xifra per a millores 
al Cementeri, 27.000 euros més, 
per a Proximitat i altres 15.000 
per a Vies Públiques. El regidor 
d’Economia, Xus Madrigal, ha 
explicat que la incorporació de 
romanents permetrà «garantir 
que les regidories puguen fina-
litzar un any en què hem hagut 
d’afrontar un escenari imprevist 
per la crisi sanitària i en el qual 
la nostra màxima prioritat ha 
sigut donar resposta a les neces-
sitats de la ciutadania i ajudar a 
reactivar l’economia». 

MODIFICACIONS DE CRÈDIT
Així mateix, la sessió també ha 
desbloquejat altres dues modifi-
cacions de crèdit en resoldre les 
al·legacions presentades, dues 
d’elles per sindicats, donant així 
llum verda de manera defini-
tiva als 500.000 euros per a les 
accions consensuades per tots 
els grups polítics en el Pacte lo-
cal pel renaixement de Vila-real; 
també es desbloquegen més de 

El Ple de juliol, amb una durada de quasi set hores, va suposar el comiat com a regidor de Josep Pasqual Sancho.

Bèlgica. El regidor de Territori, 
Emilio M. Obiol, ha apuntat que 
«la modificació compta amb tots 
els informes favorables i no alte-
ra l’equilibri dotacional de zo-
nes verdes; al contrari, després 
d’aquesta modificació la zona 
verda del barri augmenta».

La sessió també va servir per a 
formalitzar la renúncia del porta-
veu de Compromís, Josep Pasqual 
Sancho, visiblement emocionat 
en les paraules de comiat.

900.000 euros destinats a sufra-
gar pagaments pendents a ONG, 
part de les obres de millora dels 
polígons industrials, o l’autobús 
urbà gratuït, entre d’altres.

Madrigal ha explicat que les 
al·legacions presentades pels dos 
sindicats es desestimen, entre al-
tres coses, perquè «donem respos-
ta també en aquest Ple a les seues 
reclamacions, amb l’aplicació de 
l’increment en les retribucions 
del 2%, tal com va aprovar el Go-

vern, amb caràcter retroactiu des 
de gener de 2020». Un increment 
salarial que s’ha aprovat per 
unanimitat i que suposa 359.000 
euros de cost.

D’altra banda, el Ple també ha 
aprovat el conveni urbanístic 
amb la Comunitat Islàmica per al 
Diàleg i la Integració, per a la per-
muta d’un solar amb l’objectiu de 
fer possible la construcció d’una 
rotonda a l’encreuament entre el 
camí de les Voltes i l’avinguda de 

El PP REClAMA lEgISlAR 
CONTRA l’OCuPACIó 
Il·lEgAl D’hAbITATgES

El Partit Popular ha recla-
mat legislar de manera con-
tundent contra el moviment 
d’ocupació il·legal que també 
afecta propietaris de la locali-
tat. El PP sol·licita «modificar la 
legislació per a agilitzar buidar 
un habitatge si es demostra que 
ha estat ocupat il·legalment». 
Els populars assenyalen tam-
bé que volen «un pla nacional 
que incloga recuperar el delicte 
d’usurpació amb penes d’un a 
tres anys de presó». 

U

breus

COMPROMÍS DEMANA lA 
CONSTRuCCIó D’uN QuART 
INSTITuT A lA CIuTAT

Compromís sol·licita a la 
Conselleria d’Educació la crea-
ció del quart institut per a la 
ciutat. «Volem que s’avalue 
aquesta opció i la seua plani-
ficació, valorant així la neces-
sitat de la seua construcció 
per l’actual saturació dels 
altres tres centres i tenint en 
compte el nombre de matrícu-
les», indica la formació. A més, 
proposen que, si és possible, 
s’incloga en el Pla Edificant.

U

CIuTADANS PORTA ENDAVANT 
uNA MOCIó PER A CREAR uNA 
ORDENANçA PER AlS ANIMAlS

El portaveu de Ciutadans, 
Domingo Vicent, ha agraït els 
grups polítics el suport a la 
moció «per a elaborar una or-
denança específica que regule 
la convivència dels animals 
en la societat i millorar la in-
formació entre els veïns, així 
com contemplar amb major 
amplitud i concreció les obli-
gacions dels propietaris».

U

El concErt pEr sant jaumE 
passa als pEus dE la torrE dE 
l’arxiprEstal pEr la covid-19

U

Vila-real va celebrar el tradicional 
concert amb motiu de la festivitat de 
Sant Jaume, enguany marcat per la nova 
normalitat. Així els músics de La Lira, que 
tradicionalment interpretaven el concert 
des de dalt del campanar, van realitzar 
l’actuació als peus de la torre per a 
poder mantenir les distàncies. L’acte que 
organitzen la Regidoria de Tradicions 
i la UM La Lira, en col·laboració amb 
l’església Arxiprestal, va començar el 
tradicional toc de l’avemaria repicat des 
del campanar i, poc després, es va iniciar 
el concert a la placeta de l’església, on es 
van alternar els tocs de campanes amb 
la música de La Lira. Les cadires per al 
públic van ocupar la resta de la placeta 
i el carrer de Sant Roc, ocupant un 75% 
de l’espai disponible per a celebrar el 
concert de forma segura.

Municipal
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Serralvo critica l’actitud del conseller 
d’Educació, Vicent Marzà, cap a Vila-real
El portaveu de l’equip de govern, 
Javier Serralvo, ha criticat que el 
conseller d’Educació, Vicent Mar-
zà, continua sense reunir-se amb 
l’alcalde, José Benlloch, malgrat 
les reiterades peticions per part 
del primer edil, la qual cosa con-
sidera que és «una falta de res-
pecte cap a Vila-real».

«El conseller d’Educació no ha 
fet cap viatge oficial a Vila-real en 
quasi cinc anys i no s’ha reunit 
personalment amb l’alcalde», 
ha manifestat el portaveu de 
l’equip de govern, després del 
debat en el Ple de juliol respec-
te la moció presentada pel Grup 
Municipal Socialista en la qual 
s’insta la Conselleria a ampliar Marzà no ha visitat oficialment la ciutat des d’octubre de l’any 2015.

les instal·lacions de cara a l’inici 
d’un curs escolar marcat per la 
crisi sanitària de la covid-19. «La 
petició que ha fet Compromís, el 
partit polític al qual pertany el 
senyor Marzà, fa responsable a 
l’Ajuntament quan realment la 
competència i les infraestructu-
res en matèria educativa corres-
ponen a la Conselleria i concreta-
ment des de fa cinc anys al senyor 
Marzà», ha recordat Serralvo.

El portaveu ha indicat que 
el conseller ha estat a Vila-real 
«però lamentablement no per a 
reunir-se i atendre l’alcalde, sinó 
amb el seu partit o en les festes». 

Serralvo ha subratllat que el 
conseller té un deute amb la 

ciutat, «no sols econòmic» i ha 
recordat que l’Ajuntament ha 
realitzat inversions que no li co-
rrespondrien perquè no són de 
competència municipal. Entre 
elles,  la despesa del lloguer de les 
aules prefabricades per a situar 
els alumnes d’infantil del col·legi 
Carles Sarthou, fins que ha arri-
bat la construcció d’un nou aula-
ri per part de la Conselleria. «Una 
despesa de 150.000 euros en el 
lloguer de les aules prefabricades 
més els 50.000 euros que també 
ha aportat l’Ajuntament, per a 
la direcció tècnica del nou aulari 
que també va assumir l’àrea mu-
nicipal de Territori», ha recordat 
Serralvo.

Ajornen la millora dels antics jutjats 
per a pagar expedients urbanístics
El consistori evita així augmentar l’endeutament per gestions de l’anterior etapa del PP

Benlloch va informar de la decisió presa per l’equip de govern en una roda de premsa telemàtica.

L’alcalde, José Benlloch, ha 
anunciat que l’equip de go-
vern pagarà els tres últims 
empastres del PP que han 

arribat en forma de resolucions 
urbanístiques per valor de 516.445 
euros, ajornant alguns projectes 
com la reforma dels antics jut-
jats situats al costat del Mercat 
Central i amb estalvis d’algunes 
partides, de manera que no serà 
necessari demanar un préstec 
ni augmentar l’endeutament. 
L’alcalde ha lamentat que, de 
nou, «l’urbanisme de l’etapa del 
PP impacta en la gestió econòmi-
ca municipal perquè, amb aquest 
pagament, en nou anys haurem 
abonat 29 milions d’euros de la 
ciutat que uns altres van cons-
truir i no van pagar».

Aquests tres expedients corres-
ponen a una cessió de terrenys 
per a l’obertura d’un carrer a la 
partida Madrigal, que es remun-
ta a 2005; un altre expedient 
per terrenys entre l’avinguda 

de França i el carrer dels Furs de 
València que data de 1995 i un 
tercer de 2002 per un altre solar 
al camí Vell Castelló-Onda.

Benlloch ha detallat que els 
516.445 euros es pagaran amb 
alguns estalvis d’enguany i amb 
l’ajornament d’actuacions previs-
tes, com els 212.966 euros per a la 
reforma dels antics jutjats on es 
pretén situar les oficines de Tre-
soreria i Economia. «No renun-
ciem al projecte en un futur per-
què pot ajudar a la dinamització 
econòmica d’aquesta zona però 
de moment hem d’ajornar-lo», ha 
subratllat l’alcalde, que ha apun-
tat que «lamentablement aquests 
diners no podran anar a pal·liar 
la crisi de la covid-19 perquè hau-
ran de ser per a pagar més empas-
tres de l’etapa del PP».

A més d’ajornar aquest projec-
te, el primer edil també ha donat 
a conéixer que l’equip de govern 
aparca, de moment, la instal·lació 
de jocs infantils de grandària 

gran (25.000 euros) en diversos 
parcs; així com la rehabilitació 
de l’edifici de l’antiga Escola Ta-
ller (48.341 euros) on estava pre-
vist reubicar a Creu Roja, ja que 
s’ha optat per un projecte més 
ambiciós, i que està en licitació, 
per a instal·lar la seu d’aquesta 
ONG en l’immoble de l’antiga es-
tacioneta de la Panderola.

Gràcies a aparcar aquestes ini-
ciatives, el govern local dispo-
sarà de 291.893 euros als quals 
se sumaran altres 90.863 euros 
de sobrants de diferents parti-
des del pressupost de 2020. Els 
133.689 euros restants fins a 
aconseguir el muntant total de 
les tres resolucions «provindran 
dels romanents de 2019», ha afe-
git Benlloch, que ha remarcat 
que «d’aquesta manera no de-
manem cap préstec per a pagar 
l’urbanisme i acabarem l’any re-
duint l’endeutament i amb una 
millor situació financera per a 
encarar els reptes de futur».

Benlloch: «Passe el que 
passe en el cas Piaf, lluitarem 
perquè el poble no pague»

L’alcalde, José Benlloch, ha as-
segurat que «passe el que passe 
en el judici pel cas Piaf, lluita-
rem perquè el poble de Vila-real 
no pague els 600.000 euros de 
factures falses» que va deixar 
l’anterior equip de govern del 
PP. Benlloch s’ha referit a la 
informació publicada en rela-
ció amb la celebració, el gener 
de 2021, del judici per aquest 
cas en el qual estan processats 
l’exalcalde del PP, Juan José 
Rubert i, l’exregidor de Serveis 
Públics, Ramón Tomás, entre 
d’altres, per presumptes delic-
tes de prevaricació, malversa-
ció, frau i falsedat de document 
mercantil.

«Si ara continuem lluitant 
perquè assumisquen la seua 
responsabilitat és perquè 
l’empresa Piaf va fer fallida i 
es va nomenar un administra-
dor concursal, que gestionava 
els interessos dels creditors als 
quals havia deixat tirats.

Aquell administrador concur-
sal ens ha reclamat en diversos 

judicis que paguem aquestes 
factures, però nosaltres lluitem 
des de fa 9 anys per a no haver 
de pagar», ha dit l’alcalde. En 
aquest sentit, ha recordat que 
hi ha diversos judicis oberts en 
l’àmbit contenciós administra-
tiu que estan suspesos fins que 
es dirimisca la causa penal.

Respecte al judici, que se ce-
lebrarà el gener de 2021, Ben-
lloch ha assegurat que espera 
que «s’aclarisca què va ocórrer, 
que donen explicacions els que 
eren responsables llavors i que 
la ciutat de Vila-real sàpia què 
va passar amb aquella empresa, 
per què era l’única que podia 
treballar amb l’Ajuntament de 
Vila-real, què sap el Partit Po-
pular de tot això i qui donava 
les ordres de contractar aques-
ta empresa».

Benlloch ha assenyalat «el 
mal que aquests nou anys ha 
generat per a l’Ajuntament, 
amb despeses en advocats i 
molta faena del personal muni-
cipal per a defensar la ciutat».

L’exalcalde Juan José Rubert està encausat pel cas i haurà d’anar a judici.
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El Campió Llorens y Aiguasalut 
acogerán actividad en septiembre
El Servei Municipal requiere de estas superfícies para mantener la oferta con total garantía

El pabellón, sufragado por el Villarreal CF, será el quinto en el municipio y también lo usará el colegio Carmelitas.

E l alcalde, José Benlloch, ha 
anunciado que el Ayun-
tamiento abrirá en sep-
tiembre el nuevo pabellón 

Campió Llorens y la piscina Ai-
guasalut, para poder garantizar 
la oferta deportiva del Servei Mu-
nicipal d’Esports (SME) y la activi-
dad de los clubes, con las condi-
ciones de espacio y garantías de 
prevención que establece la nor-
mativa por la crisis sanitaria. 

El alcalde ha explicado que, 
inicialmente, se marcó aplazar 
a 2021 la apertura de dichas ins-
talaciones, debido a la situación 
económica del Ayuntamiento, 
que en 2020 cuenta con un mi-
llón de euros menos de presu-
puesto que en 2019 y que ya su-
ma más de 1,5 millones destina-
dos a la crisis del covid-19. 

NECESIDAD
Pero, atendiendo a la normativa 
dictada por la Generalitat en re-
lación a la apertura de instalacio-
nes y a raíz de un estudio realiza-
do por el SME sobre la necesidad 
de espacios para adaptarse a las 
condiciones de la nueva norma-
lidad, «hemos visto que, para 
prestar el servicio deportivo a 
usuarios y clubes y poder presen-
tar una guía deportiva en condi-
ciones para la nueva temporada, 
necesitamos abrir en septiembre 
para mantener las actividades de-
portivas que veníamos realizan-
do, que entrenen nuestros clubes 
y que no pierdan sus oportunida-
des de competir». «No podemos 
perder todo el trabajo realizado 
en estos 9 años y que ha situado 
a Vila-real como una ciudad refe-
rente en el deporte y la salud», ha 
indicado Benlloch.

El alcalde recuerda que el nue-
vo pabellón (más información en 
la página 13), construido por el 
Villarreal CF gracias a un conve-
nio, servirá para realizar activida-
des y también para el colegio Vir-
gen del Carmen. El polideportivo 
se ha construido en una parcela 
de 3.000 metros cuadrados cedi-
da por la comunidad de Padres 
Carmelitas. El primer edil ha 
agradecido al Villarreal CF que 
asuma, de momento, los gastos 
derivados de suministro eléctrico 
mientras se realizan los trámites 
por parte del Ayuntamiento.

En cuanto a la piscina Aigua-
salut, Benlloch ha explicado que 
se abrirá con las condiciones y 
restricciones que marca la nor-
mativa sanitaria y será un ser-

vicio fundamental para ofrecer 
terapias acuáticas a los usuarios 
del centro de educación especial, 
y a los niños y niñas con capaci-
dades especiales. Además, se pon-
drá a disposición de los centros 
escolares.

RED DEPORTIVA
«Hemos multiplicado por tres los 
metros cuadrados de instalacio-
nes deportivas, los socios del SME 
han pasado de 4.800 a 8.000 en 
cinco años y hemos impulsado 
y tejido una alianza con las em-
presas del sector que ha hecho 
aumentar la cifra de gimnasios 
privados de tres a 17», ha cuanti-
ficado Benlloch, La ciudad cuen-
ta con 62 clubes y en 2019 hubo 
120 eventos deportivos.

Aiguasalut elevará a tres los recintos municipales con piscinas cubiertas.
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Aparcan los proyectos del 
entorno del Molí la Vila y 
del albergue  municipal

El alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha anunciado que 
el equipo de gobierno aparca 
por el momento el proyecto de 
rehabilitación y mejora de los 
usos y la eficiencia energética 
del albergue de la Virgen de 
Gracia, así como la adecuación 
del edificio del Molí de la Vila 
y su entorno. Los motivos son, 
por un lado, la situación econó-
mica del Ayuntamiento y, por 
otro, los diferentes contratiem-
pos que han surgido en la tra-
mitación de ambas actuaciones 
y que han llevado al gobierno 
local a «apartarlos de momen-
to para redefinirlos y volver a 
plantearlos a lo largo del man-
dato».

Benlloch ha detallado que 
«se trata de dos proyectos que 
impulsamos en 2018, un año 
que, junto a 2011, ha sido de 
los más complicados económi-
camente para el Ayuntamien-
to» por lo que el consistorio no 
pudo suplementar la subven-
ción de la Diputación, que se 
consiguió para cada una de las 
obras y que ascendía a 166.000 
euros, en el caso del albergue, y 
180.000 euros para el Molí.

PROYECTOS
En el caso del albergue, un edifi-
cio de 1931 del arquitecto Euge-
nio Cendoya, tras una primera 
licitación desierta, se adjudicó 
por el importe de la subvención 
provincial pero «cuando la em-
presa iba a comenzar la obra, 
vio que existían algunos proble-
mas estructurales que, aunque 
no suponen ningún riesgo para 
la seguridad de las personas, sí 
que sería necesario solucionar-

los antes de acometer las refor-
mas previstas en el proyecto pa-
ra la eficiencia energética y la 
ampliación del inmueble con 
una terraza acristalada». «No 
valía la pena invertir este dine-
ro porque no podíamos hacer 
la obra que realmente merecía 
el edificio», ha apuntado el al-
calde, para asegurar que se ha 
adecuado «mínimamente para 
poder seguir dándole uso».

En cuanto al Molí de la Vila, 
tras una primera reforma que 
contó también con financia-
ción de la Diputación, en 2018, 
se consiguieron 180.000 euros 
del Plan 135 para completar 
la adecuación del edificio y su 
entorno, con el fin de darle un 
uso sociocultural y crear en el 
exterior una lámina de agua 
que recordara su pasado como 
molino. «Ninguna empresa op-
tó a esta segunda fase», ha la-
mentado el alcalde, quien ha 
señalado que en este caso tam-
bién se necesitaría más dinero 
para redefinir el proyecto. «He-
mos considerado que estas dos 
obras ahora no son tan priorita-
rias y en 2021 ya estudiaremos 
la posibilidad de retomarlas», 
ha explicado. 

Con todo, Benlloch ha deja-
do claro que el Ayuntamiento 
no renuncia a la aportación 
comprometida para los dos 
proyectos, que asciende a cer-
ca de 350.000 euros, y así se lo 
ha trasladado al presidente de 
la institución provincial, José 
Martí, quien ha mostrado su 
voluntad de compensar este 
dinero en 2021, vía un conve-
nio o a través de alguna otra 
fórmula», según el alcalde. 

El Molí la Vila requerirá de una revisión a la planificación inicial prevista.

En el albergue se ha realizado una primera actuación de refuerzo.
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Vila-real destaca la colaboración público-privada 
en la creación del pabellón Joan Baptista Llorens
Una delegación municipal, del Villarreal CF, del colegio de los Carmelitas así como de los responsables del diseño y la obra visitan la instalación

E l alcalde, José Benlloch, ha 
destacado durante su visi-
ta al nuevo pabellón po-
lideportivo Joan Baptista 

Llorens que «la colaboración en-
tre el Ayuntamiento, el Villarreal 
CF y la orden de Padres Carme-
litas ha hecho posible que esta 
nueva infraestructura sea ya una 
realidad a coste cero para las ar-
cas municipales».

La obra ha tenido un coste de 
1,7 millones de euros, asumidos 
íntegramente por el Villarreal 
CF a través del convenio suscrito 
con el Ayuntamiento en junio de 
2016 para el derribo del antiguo 
pabellón y la urbanización de 
una plaza diáfana junto al Esta-
dio de la Cerámica. Asimismo, el 
consistorio rubricó en agosto de 
2018 un acuerdo con la orden de 
Padres Carmelitas para la cesión 
del terreno, también sin coste 
para el consistorio, a cambio de 
que el colegio Virgen del Carmen 
pueda hacer uso del nuevo poli-
deportivo en horario lectivo ya 
que se ubica junto al recinto de 
este centro escolar.

ACUERDO A TRES 
«Será un pabellón para toda la 
ciudad pero que también disfru-
tarán los 350 alumnos de este 
centro, fruto del acuerdo entre 
las tres partes», ha insistido el 
primer edil, quien ha agrade-
cido la colaboración de ambas 
instituciones. «Con el Villarreal 
CF tenemos una colaboración 
permanente y nuestra ciudad no 
se entendería sin el club», afirma 
Benlloch, quien también valora 
«la apuesta de los Padres Carme-
litas por dejar un legado para la 
ciudad con la cesión del terreno, 
en una ubicación excelente, jun-
to a la calle Ermita».

El presidente del Villarreal CF, 

Fernando Roig, ha subrayado que 
el proyecto «es un ejemplo de có-
mo tres entidades, dos privadas 
y una pública, se han unido para 
hacer posible una nueva infra-
estructura para el municipio» y 
ha apuntado que «ojalá sirva de 
ejemplo para muchos políticos 
de España y que pierdan el mie-
do a la colaboración entre lo pú-
blico y lo privado».

El padre David Oliver, responsa-
ble de la orden carmelita en la lo-
calidad, ha manifestado su satis-
facción por contar con esta insta-
lación «cuyo uso será compartido 
con toda la ciudad» y ha valorado 
«haber sido capaces de ponernos 
de acuerdo pensando en las per-

sonas, en el bien común». 
La instalación ocupa un total 

de 2.577 metros cuadrados cons-
truidos en una parcela de 3.000 
m2. La planta central del edificio 
alberga una pista polideportiva 
de 1.600 metros cuadrados, con 
tres filas de gradas, dos vestua-
rios para equipos, dos vestua-
rios para árbitros y dos lavabos 
para el público. En la primera 
planta, que ocupa casi 500 me-
tros cuadrados construidos, se 
han habilitado dos aulas poliva-
lentes. Además este espacio es 
totalmente accesible ya que se 
ha instalado un ascensor y se ha 
construido siguiendo criterios de 
sostenibilidad.

Miembros de la corporación municipal, del Villarreal, profesorado del colegio y responsables del diseño y la construcción visitaron la nueva instalación.

Roig, Benlloch y Oliver, tras las declaraciones realizadas después de la visita.

el villarreal cf homenajea 
a sus jugadores, presentes y 
pasados, en sendos actos

U El Ayuntamiento y el Villarreal CF han 
homenajeado a los jugadores que 
en 1970 protagonizaron el ascenso 
del club a Segunda División. Un acto 
que, según el edil de Deportes, Javier 

Serralvo,  tenía ccomo principal finalidad 
«poner en valor la historia deportiva de 
la ciudad y en concreto del Villarreal 
CF, en cuya trayectoria estos jugadores 
tuvieron un papel decisivo».  Un par 

de días antes, el alcalde, José Benlloch, 
participó en la inauguración del Passeig 
Groc ubicado en la fachada de la grada 
de tribuna del Estadio de la Cerámica. 
En este espacio figurarán los jugadores 

emblemáticos del club ‘groguet’ y servirá 
como homenaje a sus trayectorias. Los 
primeros futbolistas en ser reconocidos 
han sido Bruno Soriano y Santi Cazorla, 
que ya han dejado el equipo.



Liquidan 140.000 
euros de ayudas 
sociales y horas 
extraordinarias

El Ayuntamiento ha abona-
do unos 140.000 euros en horas 
extraordinarias y ayudas socia-
les del personal municipal, 
hasta 31 de diciembre de 2019. 
Concretamente, se ha pagado a 
los empleados municipales un 
total de 125.172 euros, en con-
cepto de horas y 13.973 euros 
de ayudas sociales.

El alcalde, José Benlloch, ha 
destacado que, pese a todas las 
dificultades económicas que 
tiene el Ayuntamiento y todo 
el gasto extraordinario que ha 
sido necesario para hacer fren-
te a la crisis por el covid-19, «he-
mos liquidado estos compromi-
sos pendientes con la plantilla 
tan pronto como nos ha sido 
posible». 

U

Aprueban las 
bases para cubrir 
en propiedad 11 
plazas de policía

La Junta de Gobierno Local 
ha aprobado las bases definiti-
vas de la convocatoria pública 
para cubrir en propiedad 11 
plazas de agentes de la Policía 
Local de Vila-real. La propues-
ta presentada por la conceja-
la de Seguridad Ciudadana, 
Silvia Gómez, al órgano con-
templa la aprobación de las 
bases definitivas para cubrir 
en propiedad 11 plazas de 
agentes en la Policía Local de 
Vila-real. El texto íntegro de la 
convocatoria ya se ha publica-
do en el Boletín Oficial de la 
Provincia (BOP), así como en 
el tablón de edictos de la sede 
electrónica del Ayuntamiento 
de Vila-real. 

U

EL prEsupuEsto dE LA uNEd 
AsciENdE A 600.790 Euros 
pArA EL prEsENtE EjErcicio

La junta rectora del Consor-
cio Universitario del Centro 
Asociado de la UNED sirvió pa-
ra dar luz verde al presupues-
to del centro para el ejercicio 
2020, que asciende a 600.790 
euros. Entre los puntos del or-
den del día también incluyó el 
informe de actividades del úl-
timo año, del que se despren-
de que los grados de Derecho y 
Psicología son los más deman-
dados y el aumento del núme-
ro de alumnos matriculados.

U

breves

rEcoNocEráN LAs buENAs 
prácticAs rEALizAdAs EN 
tiEmpos dE coNfiNAmiENto

La Concejalía de Igualdad 
ha preparado el certamen Bons 
tractes para reconocer las prác-
ticas individuales y colectivas 
que, durante el pasado confi-
namiento, han sido positivas 
dentro del entorno familiar y 
también social. La fecha límite 
para participar es el 31 de agos-
to y los testimonios o imágenes 
que demuestran estas buenas 
acciones por correo a televisio-
clar@gmail.com o por Whats-
App al 669 582 343.

U

Los AtAscos por toALLitAs 
obLigAN A rENovAr LA 
mAQuiNAriA dE uNA EbAr

El funcionamiento y el ren-
dimiento de las bombas de la 
estación de aguas residuales 
(EBAR) Solaes, en el Camino 
Quart Sedeny, se han visto mer-
mados por la entrada de sólidos 
como toallitas húmedas en las 
instalaciones, especialmente 
cuando llueve, puesto que no 
existe ningún desbaste pre-
vio. El Ayuntamiento invertirá 
44.038,48 euros en el suminis-
tro e instalación de los impul-
sores de los mecanismos.

U

vila-real finaliza la obra del gran 
casino y ultima la del teatro tagoba
Los proyectos cuentan con una subvención de 1,4 millones de euros de la Generalitat

E l alcalde, José Benlloch, ha 
visitado las obras de reha-
bilitación del Gran Casino 
y el Teatro Tagoba, dos 

proyectos que suponen una inver-
sión total de 1,4 millones de euros, 
subvencionados por la Generalitat 
valenciana a través del Programa 
Feder de la Unión Europea. 

Benlloch ha explicado que las 
obras del Gran Casino han fina-
lizado y se han recepcionado ya, 
mientras que en el caso del Tea-
tro Tagoba concluirán breve. El 
alcalde se ha mostrado orgulloso 
de poder recuperar este inmue-
ble de 1910, situado en la calle 
Mayor. En su opinión, «habría 
sido una irresponsabilidad por 
parte del Ayuntamiento permi-
tir que este edificio, que en su 
día fue un club social en el que 
nacieron algunos de los proyec-
tos más importantes que han 
hecho de Vila-real una ciudad 
líder, competitiva y grande, se 
hubiera deteriorado y hubiera 
acabado cayendo». «Vila-real ga-
na una oportunidad de presente 
y de futuro», ha asegurado. 

El alcalde ha recordado que 
la compra a la familia Font de 
Mora de estos edificios comuni-
cados entre sí, «por dos millones 
de euros, en cinco anualidades, 
sin préstamos y sin intereses», 
ha permitido «obtener la subven-
ción más grande de la historia de 
la ciudad para la rehabilitación 
de patrimonio». 

En cuanto al uso que se dará al 
Gran Casino, como ya se anun-
ció, en la planta baja se insta-
larán oficinas administrativas 
municipales, mientras que en el 
salón noble de la primera planta 
se realizarán recepciones y actos 
institucionales, además de otras 
actividades culturales o sociales, 
impulsadas tanto por el Ayunta-

miento como por entidades de la 
ciudad. Asimismo, en el caso del 
Teatro Tagoba, con capacidad pa-
ra unas 180 personas, Benlloch 
ha apuntado que «se trata de un 
espacio muy singular, una bom-
bonera, única en la provincia, 
que permite hacer actos de dife-
rentes características y que ade-
más de convertirse en el salón de 
actos del Ayuntamiento estará a 
disposición de las entidades cul-
turales de la ciudad. Será para el 

pueblo», ha subrayado, al tiempo 
que ha avanzado la intención del 
consistorio de solicitar la inte-
gración de este recinto en la red 
de teatros de la Generalitat.

Un proyecto que ha manteni-
do, indicaron los responsables 
municipales durante su visita, la 
esencia y muchos de los elemen-
tos originales del inmueble, con 
más de un siglo de historia, pero 
«convirtiéndolo en un espacio 
útil y moderno».

El alcalde y el edil de territorio, Emilio obiol, realizaron una visita a las obras.
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beteta trata con las AmpA 
el inicio del próximo curso

La concejala de Educación, 
Aida Beteta, se ha reunido con 
representantes de las Asociacio-
nes de Madres y Padres de Alum-
nos (AMPA) de los colegios de la 
ciudad con un doble objetivo: 
conocer de primera mano las 
necesidades, sugerencias y pre-
ocupaciones de las familias an-
te el inicio de un curso escolar 
marcado por la crisis sanitaria y, 
por otro lado, trasladar las actua-
ciones que ha llevado a cabo el 
ejecutivo en estos últimos meses 
en los que los centros educativos 
han permanecido cerrados.

La edil ha expuesto a la comu-
nidad educativa la información 
de que dispone por parte de la 

U

La edil se reúne con los representantes de las familias en el paraje del termet para conocer sus inquietudes y demandas.

Conselleria de Educación respec-
to a la planificación del próximo 
curso, que está previsto que se 
inicie el 7 de septiembre de for-
ma presencial. Beteta ha detalla-
do las medidas a aplicar para pre-
venir y evitar posibles contagios.

Con todo, Beteta ha brindado 
la colaboración del Ayuntamien-
to para hacer llegar a la Adminis-
tración autonómica sus inquie-
tudes y preocupaciones como 
conocer si se ofrecerá y en qué 
condiciones la escola matinera 
para aquel alumnado que, por 
necesidades de sus familias, tie-
ne que acudir al colegio antes del 
inicio del horario escolar y que la 
edil considera «fundamental».

CRÒNICA



Más limpieza en el Termet 
gracias al paro agrario 
Una brigada permanente, inte-
grada por cuatro o cinco opera-
rios y que se nutre con el pro-
grama dirigido a mitigar el paro 
agrario en la temporada estival, 
reforzará la limpieza en el paraje 
del Termet después de que una 
empresa local de jardinería haya 
adecentado este espacio natural 
en los últimos meses. El anun-
cio lo realizó el concejal de Servi-
cios Públicos, Francisco Valverde, 
quien explicó que la brigada toma-
rá forma tras la incorporación de 
las 37 personas desempleadas pro-
cedentes del sector agrario y que, 
seleccionados por el Servicio Pú-
blico de Empleo (SEPE), prestarán 
sus servicios para el Ayuntamien-

to, del 3 de agosto al 30 de sep-
tiembre. El programa tiene un 
presupuesto de 121.296 euros, 
de los que 118.087 los aporta 
el organismo estatal y el resto 
(3.208 euros), el consitorio. 

Los trabajadores agrícolas 
(32 operarios y cinco capataces) 
también llevarán a cabo el des-
broce de los márgenes y cruces 
de los caminos rurales, así co-
mo la limpieza de barrancos. 
En el área urbana, retirarán 
la vegetación que crece en los 
alcorques de los árboles y tam-
bién se incluye en el programa 
la adecuación del entorno del 
Molí la Vila, para recrear un 
barranco mediterráneo.

XiCaEstiu garantiza la atención a 
niños con capacidades especiales 
El Ayuntamiento y Fundació Caixa Rural impulsan este servicio durante julio y agosto

Benlloch, Escorihuela y Portalés visitaron la iniciativa que ofrece terapias lúdicas y talleres especializados.

E l alcalde, José Benlloch, y 
el concejal de Servicios So-
ciales, Álvaro Escorihuela, 
han visitado la iniciati-

va XiCaEstiu, que desarrolla la 
Fundación Caixa Rural Vila-real 
a través del proyecto XiCaEs en 
colaboración con el Ayuntamien-
to, para atender a niños con ca-
pacidades especiales con tera-
pias lúdicas estivales y talleres 
especializados. En la visita ha 
participado también el presiden-
te de la Fundación Caixa Rural, 
Enric Portalés. Todos ellos han 
podido conocer, acompañados 
por la coordinadora de XiCaEs, 
Pilar Rubert, la iniciativa que se 
desarrolla durante los meses de 
julio y agosto, por quincenas, y 
con grupos reducidos de cuatro 
participantes por día, para asegu-
rar el cumplimiento de las medi-
das de prevención ante la crisis 
sanitaria.

Benlloch ha puesto en valor es-
te programa, para el que el Ayun-
tamiento aporta 18.000 euros, y 
ha recordado la alianza que man-
tiene el consistorio con la Funda-
ción Caixa Rural Vila-real, con un 
convenio anual de 135.000 euros 
que abarca muchos ámbitos «pa-
ra dar respuesta a las necesidades 
de nuestra ciudad». Benlloch ha 
resaltado la complejidad de de-
sarrollar estas actividades cum-
pliendo con todas las normas 
de prevención por la situación 
actual y ha subrayado que «esto 
demuestra que somos una ciu-
dad que no se arruga, somos un 
ejemplo y referentes, y tenemos 
una gran suerte de contar con 
entidades tan emprendedoras y 
resolutivas como la Fundación 
Caixa Rural Vila-real». 

El presidente de la Fundación, 
Enric Portalés, ha manifestado 
su satisfacción por haber dado 

viabilidad a XiCaEstiu para que 
las familias cuenten con este apo-
yo para la formación y atención 
de estos niños y niñas con capa-
cidades especiales, con todas las 
medidas acordes a la situación 
actual de crisis sanitaria. Porta-
lés ha remarcado que es una de 
las pocas actividades educativas 
que se han podido llevar a cabo 
presencialmente este verano. 

RESPUESTA NECESARIA
Pilar Rubert, coordinadora de 
XiCaEstiu, ha asegurado que «da-
mos una respuesta a familias que 
lo necesitan mucho, para hacer 
posible la conciliación, y hacer 
que estos niños aprendan y jue-
guen a través de terapias especia-
lizadas», con monitores y profe-
sionales preparados. Además, Xi-
CaEstiu cuenta con un servicio a 
domicilio para atender aquellos 
casos de mayor vulnerabilidad.

Vila-real se suma a una 
acción de Cruz Roja sobre 
el buen trato a mayores

Vila-real es la primera ciudad 
de la provincia en sumarse a la 
campaña Establecimiento Ami-
go de las Personas Mayores, que 
Cruz Roja impulsa en el ámbito 
nacional. El concejal de Econo-
mía, Xus Madrigal, y la presi-
denta de la entidad local, Car-
men Galindo, han dado a cono-
cer la iniciativa que pretende 
sensibilizar a la población y, en 
concreto, a todos aquellos esta-
blecimientos de la ciudad que 
estén comprometidos con las 
personas mayores y con el buen 
trato hacia este colectivo.

Para llevar a cabo esta inicia-
tiva se realiza un cuestionario 
a los comercios, para evaluar 
diferentes aspectos con la in-
tención de identificarlos con el 
sello «Establecimiento Amigo». 
Entre el conjunto de aspectos a 
tener en cuenta estaría la acce-
sibilidad, iluminación, legibili-
dad de rótulos o comodidad del 
local, así como la amabilidad 
por el trato recibido «que esta-
mos seguros que ya se tiene», 
indica Galindo. De esta mane-
ra, el comercio obtendría el dis-

tintivo, mostrándose como un 
establecimiento responsable y 
comprometido con las perso-
nas mayores que, como señala 
Madrigal «seguro que todos los 
comercios de Vila-real querrán 
tener este sello». 

El concejal de Economía ha 
agradecido a la entidad que 
haya pensado en Vila-real para  
presentar de manera oficial la 
campaña en la provincia. «Es 
un orgullo poder colaborar en 
una iniciativa como ésta ante 
una época tan delicada, dando 
prioridad a la gente mayor que 
tanto está sufriendo y que se-
rá preferente en los comercios 
que tenga el sello de Cruz Ro-
ja», ha valorado Madrigal.

El edil ha destacado ade-
más las ventajas que tiene el 
comercio de proximidad y ha 
señalado que es «importante 
que Vila-real se posicione en 
un puesto prioritario en la lista 
de comercios y localidades que 
tienen sensibilidad por la gen-
te mayor». Madrigal y Galindo 
se han mostrado seguros de la 
sensibilidad del comercio.

Madigal y Galindo, durante la presentación de la iniciativa dirigida a comercios.

Vila-real ajusta la Festa del Termet a las 
medidas especiales derivadas del covid
Vila-real ha celebrado la Festa del 
Termet, en honor a la Mare de 
Déu de Gràcia. El Ayuntamiento, 
después de las gestiones realiza-
das, ha obtenido el permiso de la 
Generalitat valenciana para po-
der celebrarla con un protocolo 
para garantizar la seguridad sa-
nitaria. El acto, organizado por 
la Concejalía de Tradiciones, ha 
constado de la misa frente a la ca-
pilla de la ermita, procesión, en 
la que han participado los porta-
dores de la imagen de la patrona 
y, finalmente, el concierto de la 
Unió Musical La Lira. 

Este año no se ha realizado el 
reparto de horchata y fartons, 
por seguridad sanitaria. Una misa, procesión y concierto de la UM La Lira fueron los actos realizados.
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Benlloch valora el esfuerzo 
de AFA para reabrir su centro
El alcalde visita las instalaciones del centro de alzhéimer Molí la Vila

Marmaneu y Ramos acompañaron a Benlloch en la visita para interesarse por la reapertura.

E l alcalde, José Benlloch, ha visitado 
las instalaciones del Centro de Día 
de Alzheimer Molí la Vila, gestio-
nado por la Asociación Provincial 

de Familiares de Personas con la Enfer-
medad de Alzhéimer y otras Demencias 
de Castellón (AFA Castellón), para com-
probar el proceso de reapertura del cen-
tro y agradecer el esfuerzo de sus respon-
sables por garantizar la atención cum-
pliendo con las medidas y protocolos de 
prevención y seguridad sanitaria. 

Benlloch ha estado acompañado por 
el presidente de AFA Castelló, Emili Mar-
maneu, y la gerente de la entidad, Sil-
via Ramos, quienes le han explicado las 
medidas de prevención, desinfección e 
higiene que se han implementado para 
poder retomar la actividad minimizan-
do los riesgos para usuarios y personal 
del centro. El alcalde ha valorado este es-
fuerzo y ha recordado que el centro de 
día es un servicio de referencia comarcal 
que se construyó gracias al esfuerzo de la 
asociación y de las administraciones, so-
bre un solar cedido por el Ayuntamiento. 
Benlloch ha agradecido también la com-

prensión de las familias ante la situación 
actual, «en la que tenemos que cumplir 
la normativa establecida por las autori-
dades sanitarias, que nos limita de mo-
mento al 50% la capacidad de usuarios». 
«Todos tenemos ganas de volver a la nor-
malidad, pero en este momento debemos 
ir poco a poco y la ciudadanía tiene que 
entender que por ahora no se puede pres-
tar el servicio al 100%», ha subrayado. 

El primer edil ha recordado que la cola-
boración con AFA Castelló se enmarca en 
la alianza con la sociedad civil que man-
tiene el consistorio con 67 entidades y 
«mi visita busca avanzar en este camino, 
porque este centro es un proyecto priori-
tario para ser una ciudad más solidaria».

El servicio que presta AFA 
en la localidad tiene carácter 
comarcal y se ha adaptado 
a los requisitos para cumplir 
las medidas sanitarias

U

Lanzan una campaña para 
promover el comercio local
La Unió de Comerç de Vila-real adapta la iniciativa al municipio

Madrigal y Gil, junto a otras integrantes de la Unió de Comerç, en la presentación de la iniciativa.

El concejal de Economía, Xus Madrigal, 
junto a la presidenta de la Unió de Comerç 
de Vila-real (Ucovi), Carmen Gil, han pre-
sentado la campaña Pequeño comercio, El 
futuro que compras. La iniciativa ha sido 
promovida por la patronal autonómica 
Confecomerç CV para poner en valor el 
comercio de proximidad e incentivar las 
compras en la localidad.

Bajo este lema, Ucovi ha ido más allá y 
ha adaptado la campaña al comercio lo-
cal. «Nuestra asociación ha querido que 
todas estas reflexiones sean los propios 
comerciantes de Vila-real quienes las 
transmitan a sus clientes a través de car-
teles y videos», explica Gil. El concejal de 
Economía ha aplaudido esta visión inno-
vadora de Ucovi al acercar una campaña 
autonómica «a nuestro comercio local, 
más próximo y familiar en la que pode-
mos reconocer, a través de imágenes, a los 
vecinos de Vila-real».

Para la campaña se han editado vinilos 
para escaparates y de suelo, para marcar 
la distancia mínima de seguridad entre 
personas a la entrada del comercio acor-
de con las recomendaciones sanitarias. 

También se han realizado bolsas de papel, 
con la imagen corporativa de la iniciativa, 
lonas y delantales para los comercios de 
alimentación. La campaña también esta-
rá visible en redes sociales y se llevarán a 
cabo diversas acciones comerciales a pie 
de calle.

Ucovi también ha anunciado, durante 
la presentación de la campaña que están 
promoviendo ViMarket Place, una plata-
forma on line del comercio local que cam-
biará semanalmente y en la que, a través 
de Facebook e Instagram, mostrará sus 
productos a unos precios muy competi-
tivos. El consumidor podrá contactar con 
la tienda por WhatsApp o teléfono y reser-
var o comprar directamente.

Ucovi promueve también 
ViMarket Place, una 
plataforma digital de venta 
de productos a precios muy 
competitivos para el cliente

U
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El Ayuntamiento se reúne 
con Afym LGTBI+ para 
afianzar la colaboración
La concejala de Seguridad Ciu-
dadana del Ayuntamiento Silvia 
Gómez, junto a la inspectora de 
la Policía Local, Rosana Gallardo 
--ahora jubilada--, se han reunido 
con Soraya Porta y Ángela Malan-
drini, presidenta y secretaria de 
la Asociación Afym LGTBI+ para 
afianzar la colaboración y aten-
ción al colectivo.

Durante el transcurso del en-
cuentro, tanto Gómez como Ga-
llardo han explicado a la asocia-
ción el trabajo que se está reali-
zando desde el consistorio para 
erradicar cualquier tipo de dis-

criminación, odio o violencia. 
En este sentido han recordado la 
labor realizada por la Unidad de 
Mediación de Policía Local para 
solucionar aquellas situaciones 
de conflicto que pueden surgir 
en la convivencia diaria de los 
vecinos o la Unidepol, la Unidad 
para la Diversidad para analizar 
y evaluar todos los hechos discri-
minatorios o de odio ocurridos 
en el término municipal. Respec-
to al ámbito educativo han desta-
cado el programa de Convivencia 
en las aulas que propone talleres 
y acciones preventivas. Gallardo y Gómez recibieron en el Ayuntamiento a la presidenta y secretaria de la entidad Afym LGTBI+.
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Vila-real tiende lazos con la Generalitat 
en nuevas tecnologías y digitalización
El consistorio valora que la colaboración entre administraciones podría traducirse en la llegada de nuevos proyectos piloto en estos ámbitos

El alcalde, José Benlloch, se 
ha reunido con el director 
general de Tecnologías de 
la Información y las Comu-

nicaciones, de la Conselleria de 
Hacienda y Modelo Económico, 
José Manuel García Duarte, y el 
gerente de la empresa pública 
de Infraestructuras y Servicios 
de Telecomunicaciones y Certifi-
cación (ISTEC), Juan Alegre, para 
conocer los planes y políticas de 
innovación y digitalización del 
Ayuntamiento de Vila-real.

En el encuentro, en el que han 
participado también el concejal 
de Servicios Públicos y Nuevas 
Tecnologías, Francisco Valverde, 
junto al responsable del área de 
Nuevas Tecnologías, José Hidal-
go, se han explorado las posibi-
lidades de colaboración entre 
ambas administraciones «para 
llevar a cabo programas piloto y 
generar sinergias en materia de 
innovación tecnológica y digita-
lización», según ha explicado el 
alcalde, José Benlloch. 

‘LIVING LAB’
«Como Ciudad de la Ciencia y la 
Innovación, miembro de la Red 
Innpulso, y municipio que pre-
side la Red Valenciana de Ciu-
dades de la Innovación, Vila-real 
tiene entre sus ejes estratégicos 
el desarrollo e implantación de 
las nuevas tecnologías en el ám-
bito de la Administración local y 
los servicios», remarca el primer 
edil, para quien resulta muy in-
teresante «que nuestra ciudad se 
convierta en un living lab para 
el desarrollo de proyectos inno-
vadores en materia de digitaliza-
ción y nuevas tecnologías».

En este sentido, el concejal 

Duarte y Alegre se reunieron con el alcalde, el edil de Nuevas Tecnologías y el técnico municipal encargado de este área.

de Servicios Públicos, Francisco 
Valverde, ha puesto en valor las 
infraestructuras que ha ido im-
plantando la ciudad en los últi-
mos años para ponerla al servicio 
del ciudadano, como los 150 ki-
lómetros de red de fibra óptica y 
otros dispositivos digitales para 
una mayor eficiencia en la reco-
gida de residuos o el alumbrado. 
«La colaboración con la Genera-
litat nos puede abrir la puerta a 
nuevos proyectos piloto en estos 
ámbitos», señala Valverde. 

Por su parte, José Manuel Gar-
cía Duarte ha explicado que su 
visita a Vila-real tiene como pro-
pósito conocer con detalle los 
planes e infraestructuras tecno-
lógicas del municipio, «referente 
en la Comunitat Valenciana» y 
que el Ayuntamiento «conozca el 
potencial de la empresa pública, 
para buscar sinergias que pue-
dan ser un ejemplo de planes de 
colaboración entre la Generalitat 
valenciana y los municipios».

VIsITA A sEDE poLIcIAL
Tras la reunión, los responsables 
de la Conselleria han visitado 
instalaciones municipales en las 
que se trabaja para la implanta-
ción de nuevas tecnologías de la 
información y las comunicacio-
nes, como la sala de control de 
tráfico y de incidencias de la Po-
licía Local. De hecho, hace unos 
meses se anunció la moderniza-
ción de la pantalla mural de ví-
deo (video wall) instalada en este 
espacio, para incorporar aplica-
ciones para la geolocalización de 
personas y para mejorar los tiem-
pos de respuesta cuando hay una 
emergencia en una zona aislada 
del término municipal.
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Vila-real asiste al pleno de 
la red nacional INNpULso
El alcalde, José Benlloch, ha par-
ticipado de manera telemática 
en el Pleno extraordinario de la 
Red INNPULSO de Ciudades de 
la Ciencia y la Innovación, en 
el cual han participado ayunta-
mientos de toda España que for-
man parte de esta red, así como 
representantes del Ministerio de 
Ciencia e Innovación.

 En la sesión se han tratado los 
retos de las ciudades en la actual 
situación de crisis por el covid-19 
y la necesidad de impulsar políti-
cas públicas de innovación para 
paliar los efectos de esta crisis. 
Además, se ha aprobado por una-
nimidad la modificación de los 
estatutos, para ampliar de seis a Entre los puntos del día de la sesión extraordinaria estaban los retos de las ciudades y proyectos para paliar la crisis.

nueve las ciudades que forman 
parte del Consejo Rector de este 
organismo, abriendo el proceso 
de presentación de candidaturas. 
El 16 de septiembre está previsto 
celebrar el pleno ordinario de la 
red, donde, entre otros puntos, 
se procederá a la votación para la 
elección de la nueva Presidencia 
y miembros del Consejo Rector.

Este ente cumple una déca-
da en funcionamiento, tiempo 
en el que ha pasado de 30 a 72 
consistorios conformantes con 
los mismos objetivos, reconocer 
e impulsar las actuaciones de 
administraciones locales o pro-
piciar la colaboración entre los 
distintos ayuntamientos.

+ DATos

El Ayuntamiento de Vila-real ha 
participado en la reunión del comité 
de dirección de RIS3 Comunitat Va-
lenciana (Research and Innovation 
Smart Specialisation Strategy-Estra-
tegia de Especialización Inteligente 
en Investigación e Innovación), con 
el objetivo de colaborar en la defini-
ción y planificación de políticas de 
I+D+i que hagan posible los cam-

U

Trabajo conjunto en pro  
de la I+D+i en la Comunitat

bios estructurales necesarios para el 
desarrollo económico y social del te-
rritorio en base a la investigación y la 
innovación, en línea con la estrategia 
de la Unión Europea.

El alcalde, José Benlloch, forma 
parte del comité de dirección al ser 
presidente de la Xarxa Valenciana 
de Ciutats per la Innovació, junto a 
agentes del tejido social y económi-

co de la Comunitat, además de organis-
mos universitarios y de investigación.

«La RIS3 nos alinea con la Unión Euro-
pea en la implementación de políticas 
públicas basadas en la innovación y el 
conocimiento, una estrategia en la que 
Vila-real lleva ya nueve años trabajando 
como Ciudad de la Ciencia y la Innova-
ción, con proyectos como Feria Destaca 
y un objetivo claro: la innovación como 
eje de desarrollo y crecimiento social y 
económico para un futuro tecnológico, 
sostenible con a igualdad de oportuni-
dades», señala Benlloch.

Salvador Navarro ha presidido la re-
unión acompañado por la consellera de 
Innovación, Universidades, Ciencia y So-
ciedad Digital, Carolina Pascual.



Vila-real honra a la 
Virgen del Carmen 
con una eucaristía
La nueva normalidad lleva a suspender actos tradicionales 
en esta festividad, como la procesión por los alrededores 
del convento de los Carmelitas o el  ‘cant de la Carxofa’

V ila-real ha celebrado la 
festividad de la Virgen 
del Carmen con todas las 
medidas higiénicas y de 

prevención sanitarias acordes a 
la nueva normalidad. Este año no 
se ha realizado la procesión que 
acompaña al acto a causa de la 
situación de crisis sanitaria.

La eucaristía, organizada por 
la Tercera Orden del Carmen, ha 
contado con la colaboración de 
la Concejalía de Tradiciones, pa-
ra preparar el patio del colegio 
con todas las medidas necesarias 
para garantizar la seguridad de 
los fieles. Entre ellas, cartelería 
con las normas sanitarias, seña-
lización para las indicaciones de 
entrada y salida del recinto, y de 
mantenimiento de la distancia 
social, así como la donación de 
gel hidroalcohólico.

Este año la organización ha de-

cidido que la festividad sólo con-
taría con el disparo de cohetes, el 
volteo de campanas y la eucaris-
tía. Cabe recordar que, en años 
anteriores, esta festividad incluía 
la procesión por las calles adya-
centes al convento de los Padres 
Carmelitas de Vila-real y el Cant 
de la carxofa, actos suprimidos 
por el covid-19. 

La corporación municipal, en-
cabezada por el alcalde, José Ben-
lloch, y la reina y las damas de 
la ciudad han participado en la 
festividad.

La homilía incluyó «cuatro pe-
queñas propuestas» para acercar-
se a María en la esperitualidad 
carmelita, un texto que también 
hacía referencia al contexto ac-
tual de «desasosiego, de futuro 
incierto» y «crisis real» en el que 
la virgen debe ser «nubecilla de 
esperanza».

Sillas ubicadas acorde a la distancia social y mascarillas fueron la tónica para poder desarrollar esta celebración.
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Estrella de Mar
Guía en la noche. Seguridad en la incertidumbre. 
Apoyo en la tormenta. Punto fijo donde mirar para no 
perderse. Norte de referencia.... pero Ella nos con-
duce no a Ella, sino a su Hijo. La estrella a los mari-
neros los conduce a puerto, a nuestro destino. No es 
otra cosa que una ayuda en la travesía. Es facilidad 
y seguridad en el compromiso adquirido al emprender 
un viaje. La estrella,que a veces con dificultad busca-
mos porque no engaña, porque da seguridad.
Así es María para el Carmelo, para todos nosotros. 
Así lo cantamos y lo rezamos: Estrella del mar. Es-
trella en el mar de la vida de cada día. Permanencia 
y fidelidad, seguridad en la incertidumbre de un fu-
turo incierto... Quizá estos meses pasados se vació 
nuestro vino, se estremeció nuestra vida, un vino o un 
sentido que creíamos interminable. Nos creíamos pe-
queños dioses que tenían el mundo, el ‘mar’, en nues-
tra manos... En esta situación ella nos susurra: ‘haced 
lo que Él os diga’ Conducid vuestra vida, vuestras 
barcas, vuestras búsquedas al mejor de los puertos, 
al único que puede reponer nuestras tinajas vacías y 
rotas por esta situación que nos ha hecho tambalear... 
En esta búsqueda de lo importante en la que nos en-
contramos será en ‘el puerto’ del Encuentro con Él 
donde podremos reponer fuerzas, reorientar senti-
dos, transformar proyectos, llenarnos de verdad. 
Más que nunca necesitamos una estrella que nos guía 
y oriente... Ella. Fiel, brillante, permanente, protecto-
ra... María.

Nubecilla de amor
Estamos viendo momentos de desasosiego, de un 
futuro incierto, de agoreros y apocalípticos... muchas 
veces somos nosotros mismos los que alimentamos 
estos sentimientos. No somos capaces de descubrir 
los pequeños signos y gestos de algo bueno y nuevo 
en nuestro alrededor. Son tiempos de crisis real en 
nuestro mundo. Profunda sequía de trabajo, de acti-
vidad económica, de realidades sociales, humanas y 
personales duras y difíciles... Pero en todo esto los 
que estamos aquí, los que hemos conocido al Señor, 
los que nos llamamos seguidores suyos estamos lla-
mados a ser hombres y mujeres de esperanza.
Escribía esta mañana el P. Desiderio que “Ella tam-
bién es la nubecilla de la esperanza que nos promete 
la lluvia de su Amor” Nosotros tenemos que creer en 
esta nubecilla, tenemos que ser, como hijos suyos, las 
gotas de amor en este mundo. Estamos llamados a 
ser esa lluvia que rompa la sequedad y el desierto que 

parece ha inundado nuestra tierra. Una nubecilla que 
parece poca cosa, que sube desde el mar... pero que 
anuncia lluvia, un mundo mejor y lleno de gestos de 
amor que transforman. Ella nos enseña a seguir hasta 
el final, a llegar acompañando hasta la cruz, a aceptar 
la voluntad de Dios, a seguir proponiendo y no dejar 
de insistir... a llenar de esperanza nuestro mundo.

Mujer
Es toda una propuesta de Dios para nuestro mun-
do. Dios no discrimina, ama. Dios no exige, propone. 
Dios quiere hacerse presente en este mundo de una 
manera definitiva y para siempre... y la elige a ella, a 
una mujer. Ella es una mujer que hace de su proyecto 
de vida un proyecto de amor, un proyecto de res-
puesta... la primera entre los discípulos y es mujer. Es 
fiel hasta los pies de la cruz y es mujer. 
Mujer y Madre de Jesús que aceptó la voluntad de 
Dios un día y lo vivió siempre.

El corazón de la casa
Dos amigos hace poco hablaban de María en el Car-
melo. Hablaban de maternidad, de San José, de ser 
fecundos, de aceptar el proyecto de Dios en pleni-
tud... y se les escapó una perla que quiero recuperar 
para nuestra fiesta de hoy. ‘María es el corazón de la 
casa para los carmelitas’ El corazón que se llena de 
Dios para nosotros, el corazón que nos da energía 
para seguir adelante, el corazón que da vida a cada 
rincón de lo que somos y hacemos.
María es ese corazón de nuestra casa, de esta grande 
(nuestro convento) y de la pequeña e importante que 
somos cada uno de nosotros. Si tenemos un corazón 
que late no faltará vida a nuestro alrededor. Si deja-
mos que el corazón marque el ritmo no faltará música 
para bailar y llenar de alegría todo lo que nos rodea. 
Si el corazón está abierto llenará de amor, caridad y 
luz todo lo que hagamos y seamos... porque el centro 
de ese corazón es Jesús. Ella es corazón de nuestra 
casa, Ella abrió el suyo para que Él lo llenará, así en 
el corazón de nuestra casa habita Jesucristo, allí ella 
‘guardaba todo lo que veía, sentía, aprendía, y vivía 
con Él’.
Hagamos de María el corazón de nuestra casa... en él 
rebosa Jesucristo, en obsequio de quien vivimos.

“David Oliver Felipo, prior de la 
Comunidad Carmelita de Vila-real”

Homilía Nuestra Señora del Carmen 2020
Cuatro pequeñas propuestas para acercarse a María en la espiritualidad carmelita.

Mosén Guillermo deja de 
ser el párroco principal de 
Santa Sofía para ser adscrito

El Obispado de Segorbe-Cas-
tellón ha comunicado un lista-
do de nombramientos y ceses de 
diversos religiosos en la diócesis. 
Entre ellos está el del párroco de 
la iglesia Santa Sofía de Vila-real, 
mosén Guillermo Sanchís que, 
tras 53 años como responsable 
principal y con 83 años a sus es-
paldas, pasa a ocupar el cargo de 
adscrito. Desde la perfil en Face-
book de la iglesia compartieron 
la decisión que consideraron, 
permitirá al carismático religioso 
«poder disfrutar de un merecido 
descanso» pero sin desvincularse 

U de esta comunidad puesto que 
seguirá colaborando «en todo 
lo necesario». Mosén Guillermo, 
que se encargaba también de la 
ermira de la Mare de Déu, recibió 
el título de hijo adoptivo por par-
te del Ayuntamiento de Vila-real 
concedió en el 2006 por su larga 
dedicación a la ciudad. El vicario, 
Álvaro Miralles, pasa a ostentar 
la responsabilidad parroquial.

También se nombró capellán 
del Hospital de la Plana a Vicente 
Pascual Esteller Costa en sustitu-
ción de Télesphore Marie Nsen-
gimana.

Representantes municipales y la corte de honor de las fiestas asistieron al acto.



Un congreso trata nuevas 
formas de riego y cultivo
El alcalde, José Benlloch, ha parti-
cipado en la Jornada de presenta-
ción de la guía de compatibiliza-
ción de la fertirrigación comuni-
taria con la agricultura ecológica 
y el policultivo, celebrada en el 
Centre de Congresos de Vila-real. 
Durante el encuentro, Benlloch 
ha destacado la importancia de 
modernizar el sector agrícola 
hacia un cultivo más ecológico, 
así como diversificar el sector, 
abriéndose a nuevas posibilida-
des de producción más allá del 
monocultivo de los cítricos.

Al congreso han asistido el pre-
sidente del Sindicato Central de 
Aguas del Río Mijares, Enrique 
Font, el director general de Agri- El Centre de Congressos, Fires i Trobades acogió esta iniciatica impulsada por la federación autonómica de regantes.

cultura Roger Llanes, el concejal 
de Agricultura del Ayuntamiento 
de Vila-real, José Ramón Ventura 
Chalmeta y el concejal Congre-
sos, Diego Vila. 

La Federación de Comunidades 
de Regantes de la Comunidad Va-
lenciana (Fecoreva) y la Genera-
litat valenciana han sido los or-
ganizadores. Fecoreva defiende 
compatibilizar, aprovechando 
las ventajas de cada una, la agri-
cultura ecológica y la tradicional 
con el riego localizado desde las 
comunidades de regantes para 
conseguir una agricultura más 
eficiente, reducir los costes ener-
géticos y hacer las explotaciones 
más rentables y productivas.

Territorio actúa en la calle Maestrat 
para dignificarla y ganar en seguridad
Invierten unos 44.000 euros para asfaltar este vial inacabado, limpiar la obra abandonada o legalizar instalaciones, entre otras

En este tramo, en el que ya han trabajado los operarios para asfaltarlo, hay una promoción de viviendas inacabada que supone un foco de peligrosidad e inseguridad.

La Concejalía de Territorio 
ha iniciado las obras para 
finalizar la urbanización 
de un tramo de la calle 

Maestrat y acondicionar y do-
tar de seguridad a este vial, que 
quedó inacabado por el abando-
no de la promotora, a raíz de la 
crisis de la burbuja inmobilia-
ria, resolviendo de esta manera 
una situación de degradación e 
insalubridad heredada del ante-
rior gobierno del PP. 

El proyecto para completar la 
urbanización de esta vía, dotado 
con un presupuesto de 43.611 
euros y un plazo de ejecución 
de dos meses, contribuirá a dig-
nificar esta zona del noroeste de 
la ciudad. Para llevar a cabo la 
obra, el Ayuntamiento ha teni-
do que ejecutar el aval que en 
su día depositó la promotora, 

un proceso «largo y complejo 
administrativamente, que final-
mente hemos podido completar 
ahora», ha apuntado el concejal 
de Territorio, Emilio M. Obiol.

«En este punto de la calle 
Maestrat se ubica una promo-
ción de viviendas inacabada, que 
supone un foco de peligrosidad 
e insalubridad. El Ayuntamien-
to, después de muchos trámites, 
ha podido ahora iniciar los tra-
bajos de limpieza, saneamiento 
y acondicionamiento de la zo-
na, tras ejecutar el aval», expli-
ca el concejal, que recuerda que 
«la situación de total abandono 
y quejas de vecinos por ser foco 
de insalubridades varias arran-
ca en el año 2008».

Las actuaciones de saneamien-
to de la calle Maestrat consis-
tirán en la limpieza de la obra 

abandonada y sus instalaciones, 
pavimentación de la calzada y 
las aceras, acondicionar y fina-
lizar las redes de agua, baja ten-
sión y del alcantarillado, legali-
zar las instalaciones y colocar 
los puntos de alumbrado públi-
co así como su cableado. 

TAPIAN EL EDIFICIO
Por lo que respecta al bloque de 
pisos, en manos de una entidad 
bancaria, se ha procedido al se-
llado de las puertas y ventanas. 
Esta era una de las principales 
causas de molestias puesto que, 
en diversas ocasiones, se produ-
jo la entrada de gente al edificio, 
lo que generaba inseguridad en-
tre el vecindario de la zona. 

Los trabajos se están llevando 
a cabo por parte de una empresa 
local, siguiendo con el modelo 

de apoyo a la economía de la ciu-
dad impulsado por el equipo de 
gobierno. 

«Con esta actuación damos so-
lución a un nuevo problema ur-
banístico que heredamos de la 
etapa del PP derivado de la crisis 
de la burbuja inmobiliaria», su-
braya Obiol, quien indica que, 
después de salvar las dificulta-
des administrativas, la reurba-
nización de esta calle permitirá 
dignificar este entorno. El edil 
de Territorio valora que con esta 
obra el equipo de gobierno de-
muestra que «trabajamos para 
atender las necesidades de todos 
los barrios de la ciudad».

Con todo, en el vial todavía 
hay varios solares sin desarro-
llar y que acumulan maleza, 
aunque la diferencia será signi-
ficativa.

Benlloch pide a la
Generalitat que
permita pruebas 
del ‘parany’
El alcalde, José Benlloch, ha 
felicitado públicamente a la 
Asociación de Paranyers Apa-
val por conseguir «una victo-
ria en los juzgados» y dar un 
paso más a favor de la recon-
versión del parany. En concre-
to, Benlloch ha hecho referen-
cia a la decisión del Tribunal 
Superior de Justicia de la Co-
munitat Valenciana (TSJCV) 
en la que se da respaldo a esta 
práctica para probar el mé-
todo de caza del cesto malla, 
sustituyendo al método tradi-
cional de la liga. 

El alcalde ha avanzado que 
ahora «lo que debería hacer 
la Generalitat es permitir las 
pruebas científicas, con todas 
las garantías, de este nuevo 
sistema de caza ideado por los 
paranyers y ver si realmente, 
con todos los controles nece-
sarios, podría ser una solución 
para poder continuar con esta 
caza tradicional», señala.

«Apaval lleva muchos años 
trabajando, con mucho esfuer-
zo, consciente de la necesidad 
de adaptarse a los nuevos tiem-
pos y exigencias medioam-
bientales, para adaptar la caza 
y diseñar un nuevo método se-
lectivo, no masivo y respetuo-
so con la naturaleza», explica 
Benlloch, quien recuerda que 
«ya criticamos la decisión de 
la Conselleria de Medio Am-
biente al no permitir que se 
llevaran a cabo unos estudios 
científicos, a pie de campo, pa-
ra intentar encontrar una so-
lución a un conflicto que lleva 
demasiados años». 

«Vila-real siempre ha defen-
dido el parany porque es una 
tradición muy nuestra y muy 
arraigada», destaca Benlloch, 
quien ha recordado que este 
apoyo se ha materializado en 
acciones e iniciativas.
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Botella de vidrio con tapa de rosca 
con asa de transporte. Funda pro-
tectora de silicona anti-golpes.
Material higiénico y reutilizable.
Capacidad: 475 ml.

CONSIGUE CON 
MADITERRÁNEO
UN PRÁCTICO ADIÓS A LOS 

PLÁSTICOS DE

1 USO

Botella de vidrio con funda 
de silicona
Bolsa Compra plegable XXL
4 Bolsas peso a granel

Bolsa de rafia plegable de gran 
capacidad con solapas y asas.
Reutilizable y fácil de guardar.
Cierre de botón de presión.
Dimensiones: 45 x 35 x 20 cm.

4 bolsas para pesado de frutas, verduras 
y legumbres.
Material: poliéster malla transpirable, 
cierre ajustable con pasador.
Reutilizables y lavables.
Dimensiones: 2x Bolsas 42 x 29 cm
2x Bolsas 35 x 29 cm

14,95€

PÍDELO
POR SOLO

+ cupón

PVP: 24,95€

MEDITERRANEO TEL. RESERVAS:
964 34 95 00



La Fundación de Sant Pasqual retoma el 
plan de mejora del templo y su entorno
Este año, con una inversión municipal de 100.000 euros, se trabajará en la puerta de acceso y en el nártex

El alcalde y presidente de 
la Fundación Pro Monas-
terio y Basílica de Sant 
Pasqual, José Benlloch, 

ha presidido el Patronato de la 
Fundación, que ha contado con 
la participación del presiden-
te de la Diputación, José Martí, 
donde se han aprobado las cuen-
tas anuales del ejercicio 2019 y 
la memoria de actividades. Ade-
más Benlloch indica que, para 
este 2020, con un presupuesto 
de 100.000 euros y financiación 
municipal, están previstos los 
trabajos de las puertas del exte-
rior del acceso a la basílica y el 
artesanado interior del nártex. 
Los trabajos dan continuidad a 
las obras de mejora de la basílica 
y su entorno, que se llevan im-
pulsado en los últimos años para 
favorecer las visitas al recinto y 
continuar avanzando en la pro-
moción del turismo religioso de 
la ciudad.

«En los últimos años, hemos ve-
nido trabajando en proyectos de 
mejora y adecuación del recinto, 
para seguir poniendo en valor y 
proyectando la figura de nuestro 
patrón y el patrimonio de la basí-
lica como uno de nuestros prin-
cipales activos patrimoniales, tu-
rísticos y culturales», recuerda el 
primer edil «para mejorar todo 
el complejo que contempla Sant 
Pasqual, desde un punto de vista 
arquitectónico, cultural con el 
museo Pouet del Sant y la par-
te musical con el carrillón y las 
campanas», detalla. 

PROYECCIÓN
Por su parte, el presidente de 
la Diputación de Castellón, Jo-
sé Martí coincice con el alcalde 
«en dar mayor proyección a la 
imagen de Sant Pasqual y a to-

Los representantes de las diferentes entidades que conforman la Fundación se dieron cita para abordar los proyectos.

do el inmenso patrimonio que 
le rodea, tanto material como 
inmaterial, para convertir Vila-
real en un referente del turismo 
religioso en el Estado y que todo 
ello se convierta en una nueva 
fuente de oportunidades para la 
provincia».

En este sentido, Martí recuer-
da que «la Diputación ha demos-
trado siempre estar del lado de 
los intereses de Vila-real, velando 
por el legado del fraile francisca-
no y poniendo en valor el con-
junto arquitectónico que confor-
ma la basílica y el monasterio de 
las clarisas».

+datOS

El alcalde ha hecho balance de 
las actuaciones e inversiones realiza-
das en el 2019, con un total 231.976 
euros de los que el Ayuntamiento ha 
realizado una aportación de 92.140 
euros, para las puertas de acceso de 
la basílica, y de 109.467 euros, para 
el coro del vestíbulo de la calle Polo 

U

Más de 230.000 euros de 
inversión durante 2019

Bernabé. La Diputación ha realizado 
una contribución de 61.976 euros al 
centro de interpretación de la basíli-
ca y recepción de visitantes, y la Pre-
sidencia de la Generalitat valenciana 
ha dado una ayuda de 10.000 euros, 
de los 15.000 euros de la reconstruc-
ción de la carroza de Sant Pasqual.

Luz verde a la licencia de 
actividad de Vilamico, una 
empresa de carácter social

El Ayuntamiento ha concedi-
do la licencia de actividad para 
que el proyecto de cultivo de hon-
gos y setas comestibles Vilamico, 
que dará empleo a personas con 
problemas de salud mental, pue-
da entrar en funcionamiento en 
Vila-real este mes. «Se trata de 
una actividad que generará em-
pleo en la ciudad y que favorece 
la integración social, por lo que 
es importante que pueda ver la 
luz cuanto antes», señala el alcal-
de, José Benlloch. Concretamen-
te, las instalaciones están situa-
das en la calle Ana Nebot, en el 

U entorno de la estación de tren, 
zona en la que se concentran an-
tiguos almacenes de naranja y 
donde el consistorio apuesta por 
generar un clúster de empresas 
agroalimentarias. 

«El sector alimentario es un 
campo que nos puede dar mu-
chas posibilidades de crecimien-
to en los últimos años», indica 
el primer edil, quien destaca la 
importancia de diverrsificar la 
economia local. El proyecto de la 
Fundación Manantial se presentó 
en un congreso de pequeño for-
mato en la Casa dels Mundina. La nave se ubica en la calle ana Nebot, zona de antiguos almacenes de naranja.
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Benlloch perdona 
a los dos usuarios 
de Facebook que 
lo amenazaron

El alcalde, José Benlloch, 
ha acudido al juzgado de Pri-
mera Instancia e Instrucción 
número 2 de Vila-real para 
prestar declaración, en el mar-
co de las diligencias previas 
abiertas a raíz de la denuncia 
que presentó en octubre con-
tra dos usuarios de Facebook, 
por realizar comentarios ame-
nazantes contra el alcalde en 
dicha red social, a raíz de la 
decisión del equipo de gobier-
no de incrementar el Impues-
to de Bienes Inmuebles (IBI) en 
2020. El juzgado había citado 
a declarar tanto al primer edil 
como a los dos denunciados, 
con el fin de proseguir con el 
procedimiento por la posible 
comisión de un delito por par-
te de los dos jóvenes, pero fi-
nalmente, tras pedirle ambos 
disculpas y manifestar su arre-
pentimiento por los comenta-
rios vertidos, el alcalde les ha 
concedido su perdón, por lo 
que el paso siguiente sería el 
archivo de las diligencias. Ben-
lloch ha afirmado que «com-
prendo que somos humanos y 
todos podemos cometer erro-
res, pero tienen que entender 
el daño que hacen a la convi-
vencia y a ellos mismos».

U

Bonifican el IBI al 
Club de tenis por 
ser una actividad 
de utilidad local

El Ayuntamiento de Vila-
real aplica por primera vez 
la nueva bonificación del Im-
puesto de Bienes Inmuebles 
(IBI), que se incluyó en la orde-
nanza fiscal a finales de 2019 y 
que permite bonificar hasta el 
95% este impuesto a las insta-
laciones en las que se desarro-
llen actividades consideradas 
de especial interés o utilidad 
municipal por concurrir cir-
cunstancias sociales, cultu-
rales, histórico-artísticas o de 
fomento del empleo que justi-
fiquen tal declaración. La pri-
mera instalación que se acoge 
a dicha bonificación es el Club 
de Tenis de Vila-real, un recin-
to deportivo dirigido por una 
entidad sin ánimo de lucro y 
que es el único de la ciudad 
que dispone en una misma 
ubicación de todas las modali-
dades de deportes de raqueta, 
tal y como ha señalado el con-
cejal de Deportes y Salud, Ja-
vier Serralvo. Asimismo, se ha 
tenido en cuenta que estas ins-
talaciones son utilizadas por el 
Servici Municipal d’Esports pa-
ra completar la oferta deporti-
va de la ciudad, a través de un 
convenio de colaboración.

U



22 Crònica de Vila-real
AGOST DEL 2020Opinió

En unas semanas empieza, 
si las condiciones sanita-
rias lo permiten, un nuevo 
curso escolar. Un curso lle-
no de incertezas para todos 
y por eso, desde el minuto 
uno, el gobierno socialista 
de Vila-real ha estado al la-
do de toda la comunidad 
educativa que ha demos-
trado una profesionalidad 
extraordinaria al ponerse 
en la piel del alumnado y 
sus familias, adaptándose 
a las necesidades de cada 
uno para que nuestros es-
tudiantes se vieran afecta-
dos lo menos posible en su 
final de curso. Profesores, 
padres y alumnos, gracias 
por un comportamiento 
ejemplar.

Pese a los esfuerzos de 
las administraciones cen-
tral y autonómica, ha sido 
el gobierno socialista de 
Vila-real, con sus recursos 
económico, el que ha reali-
zado actuaciones para lle-
gar allí donde no podían 
las medidas de la Conselle-
ría d’Educació:               

1. Compra de tabletas y 

conexión a internet para 
todos los alumnos que lo 
necesitaran y corregir la 
brecha digital  para poder 
seguir las clases online.

2. Incremento de recur-
sos de limpieza para ga-
rantizar la desinfección de 
los centros educativos.

3. Solicitud a Consellería 
de asesoramiento y ayuda 
en la adecuación de espa-
cios para tratar de conse-
guir el 100% de la presen-
cialidad en este inicio de 
curso.

4.  Reuniones con las fa-
milias para atender sus de-
mandas y preocupaciones 
al retomarse las clases.

5.  Solicitud al gobier-
no de ayudas a la escuela 
concertada de Vila-real, 
al igual que la pública de 
gestión directa, aunque 
ello fuera en contra de las 
decisiones, en un primer 
momento,  de nuestro pre-
sidente Pedro Sánchez y 
del conseller Vicent Mar-
zà, demostrando sin com-
plejos que…

#VILA-REALPRIMER

La educación en Vila-
real, «sempre primer»

PSPV

La vivienda es un derecho 
y la okupación es un deli-
to. Es lo que consideramos, 
sin ambajes, los represen-
tantes del Partido Popular 
en Vila-real, que este mes 
hemos presentado una mo-
ción para reclamar protec-
ción para los propietarios 
afectados. 

Solo quien ha visto su ca-
sa okupada ilegalmente sa-
be el calvario al que se en-
frenta para poder desalojar 
a quienes sin derechos han 
decidido apropiarse ilegal-
mente de una propiedad. 

Desde el Ayuntamiento 
de Vila-real reclamamos 
habilitar medidas que en 
el Congreso, a través de 
nuestro presidente Pablo 
Casado, ya estamos promo-
viendo mediante una ley 
que ampare a la víctima y 
castigue al delincuente.

Planteamos penas de pri-
sión para quienes decidan 
apropiarse de una vivienda 
de forma ilegítima. De uno 
a tres años de cárcel y el 
desalojo en 24 horas. Es ur-
gente garantizar a las Fuer-

zas y Cuerpos de Seguridad 
del Estado las garantías pa-
ra poder hacer efectivo un 
desalojo cuando se acredite 
el delito y que se prohíba el 
empadronamiento a quie-
nes osan cometerlo.

En esta lucha contra la 
delincuencia okupa, con-
sideramos que también 
hemos de reforzar a las 
comunidades de vecinos, 
víctimas también de este 
movimiento ilegal. Y para 
ello, la propuesta plantea 
dotarles de herramientas 
para actuar contra quien 
ocupa ilegalmente una vi-
vienda.

Toda ayuda es poca para 
proteger a las víctimas de 
un delito que hoy se ven 
desamparadas. Por ello, 
creemos que todo aquel 
colectivo o partido que 
promueva o justifique es-
te tipo de acciones debería 
ser excluido automárica-
mentw de cualquier ayuda 
pública. Nosotros estamos 
con las víctimas, contra el 
delito. Vivienda sí. Okupa-
ción no.

El calvario de la 
‘okupación’

PP

La nostra formació té un 
Compromís ben clar: la 
millora de la ciutat i de la 
qualitat de vida de veïns i 
veïnes. Per això, sempre 
hem estat oberts als can-
vis i ara, un any després 
de les eleccions, ens re-
novem amb una nova in-
corporació com és la de 
Balma Llansola, que serà 
regidora del nostre Grup 
Municipal a l’Ajuntament 
de Vila-real.

Amb la jubilació de Jo-
sep Pasqual Sancho, Maria 
Fajardo assumirà la veu del 
partit, de manera que reno-
vem el nostre compromís 
amb principis tan bàsics 
de la nostra formació com 
el feminisme, incorporant 
persones formades i amb 
ganes de lluitar per una ciu-
tat millor. Des de l’oposició 
es pot fer molta feina!

Així ho vam fer el pas-
sat 3 de juny, quan vam 
presentar una al·legació a 
la modificació parcial del 
Pla del Sector Europlata-
forma Intermodal, que 
preveia ‘traslladar’ dues al-

queries de quasi tres segles 
d’antiguitat i catalogades 
com a patrimoni històric de 
la ciutat per a ampliar la in-
fraestructura elèctrica de la 
zona. Un moviment popu-
lar va donar la veu d’alarma 
i des de Compromís vam 
moure fitxa. Fa pocs dies 
se’ns va comunicar que ho 
havíem aconseguit i amb-
dues alqueries, amb els 
seus frescos i els seus reves-
timents i estructures tradi-
cionals no només no es to-
caran, sinó que hauran de 
ser posades en valor.

També hem decidit regis-
trar cada pregunta que fem 
al Ple per escrit perquè en 
quede constància de la nos-
tra feina i, sobretot, per a 
donar veu als veïns i veïnes, 
vertaders protagonistes i els 
qui ens traslladen les seues 
qüestions perquè siguen 
plantejades públicament 
als regidors, que per desgrà-
cia no van estar a l’alçada 
de les circumstàncies i van 
respondre amb evasives i a 
la defensiva. Res nou sota 
el sol!

Un Compromís amb 
la millora de Vila-real

Compromís

En Ciutadans portarem al 
passat plenari una moció 
per complementar la re-
gulació de la convivència 
en animals i millorar la 
informació d’estos, ja que 
l’actual Ordenança man-
ca de normatives efectives 
i eficients.

És per aquesta raó que 
en Ciutadans proposem 
crear una ordenança espe-
cífica on s’estipule de ma-
nera clara i precisa quines 
podrien ser les solucions a 
temes com els orins o els 
excrements. Volem millo-
rar els problemes del dia 
a dia de la ciutat, i aquest 
és un dels que més es dó-
na en cadascú dels barris 
del nostre poble i més re-
gularment.

La ciutat de Vila-real ha 
d’evolucionar, innovar i 
no quedar-se a la cua del 
tren, ja que les els pobles 
del voltant ja han fet la 
feina i els resultats es po-
den veure en les voreres 
i solars nets. Cadascú de 
nosaltres hem de ser cons-

cients de les sancions a les 
quals ens podem enfron-
tar pel fet de deixar els ex-
crements dels nostres ani-
mals en les vies urbanes o 
per no netejar l’orina dels 
gossos.

PER UNA CIUTAT NETA
Els veïns mereixen una 
ordenança i mereixen la 
informació per a fer de 
Vila-real una ciutat cons-
cient, neta, educada i 
respectuosa amb els uns 
i els altres. Per això, rei-
vindiquem la necessitat 
d’elaborar una ordenança 
específica reguladora de 
la tinença d’animals, es-
tudiar l’establiment d’un 
règim sancionador com 
les ciutats veïnes, incloure 
panells explicatius amb 
les normes de la nova or-
denança i incrementar el 
número de parcs canins.

En definitiva, política 
útil perquè Vila-real i els 
vila-realencs mereixen 
més. 

Animal: convivència 
i regulació

Ciudadanos

El fracaso estrepitoso de la 
vuelta a la normalidad y la 
inutilidad demostrada por 
aquellos designados para 
gestionar la crisis provoca-
da por el coronavirus nos 
ha llevado a vivir un mes 
de agosto atípico y angus-
tioso para muchos.

Hoy quiero acordarme 
de todos mis vecinos que 
no podrán disfrutar de va-
caciones. De aquellos que 
nos dejaron, muy particu-
larmente de los ancianos,  
muchos de ellos abando-
nados a su suerte. Ni ellos 
disfrutarán vacaciones ni 
sus familiares podrán ha-
cerlo con normalidad.

Muchos villarrealenses 
están en paro, en ERTE, al-
gunos sin haber cobrado, 
y pasando por verdaderas 
dificultades económicas, 
ellos tampoco tendrán 
vacaciones. Otros muchos 
siguen ingresados en hos-
pitales, confinados en sus 
casas o padeciendo las se-
cuelas de la enfermedad, 
tampoco recordarán este 

como su mejor agosto.
Mientras quienes han 

demostrado su incapaci-
dad de gestión buscan cul-
pables entre la juventud o 
el ocio nocturno arruinan-
do a nuestros hosteleros, 
nosotros, los ciudadanos, 
tenemos el deber de darles 
ejemplo con nuestro con-
trol de actividades socia-
les, nuestras precauciones 
en guardad distancias, en 
insistir en la higiene per-
sonal y en usar, aún no sa-
bemos si sirve para algo, la 
mascarilla.

Parece, tristemente, que 
solo de nosotros depende-
rá el final de esta pesadilla 
tras miles de contradiccio-
nes y mentiras de aquellos 
que debieran protegernos.

Puede que lo que hoy te 
parece un gran sacrificio 
sea mañana el mayor logro 
de tu vida. Es por esto por 
lo que os animo a la pru-
dencia y a la solidaridad, 
aporta tu pequeño granito 
de arena ayudando a tus 
vecinos si lo necesitan.

Atípicas 
«vacaciones» 

Vox

Alguns volen fer -nos 
creure que és un sistema 
de govern roín i poc de-
mocràtic, no com la mo-
narquia (propietat d’un 
monarca, principalment 
home, i hereditària, que és 
amo i senyor. A més invio-
lable, que potser treballe 
per a aconseguir contrac-
tes per a grans empreses 
espanyoles a l’estranger 
a canvi de comissions i 
també, per a caps d’estat 
d’altres països que li pa-
gen per a aconseguir re-
baixes en els preus dels 
contractes d’aquestes em-
preses espanyoles, a canvi 
d’altres comissions? Però 
no podem ni criticar-ho so 
pena de presó, ja de entra-
da hem de reconèixer la 
superioritat moral de la 
seua saga dinàstica otor-
gada per gràcia divina,( de 
la mà de Paquito, el dicta-
dor feixiste ) als Borbons, 
imagine que al cognom, si 
fos per l’ADN… A saber qui 
seria l’hereu.

Certament durant la 

II República, a Espanya 
vam tenir una constitu-
ció prou avançada per al 
seu temps, amb els poders 
legislatiu i judicial clara-
ment independents l’un 
de l’altre, amb un ampla 
declaració de drets i lli-
bertats amb una preocu-
pació clara per als temes 
socials.

Es garantia la participa-
ció social a la política, la 
igualtat absoluta front a la 
llei, el treball, l’educació 
i la no discriminació. El 
govern tenia dret a expro-
piar béns d’utilitat públi-
ca i social, es concedia per 
primera vegada el dret a 
vot a les dones, es va pro-
clamar la laïcitat de l’Estat 
i es va reconèixer el matri-
moni civil i el divorci, que 
tornaríem a aprovar mol-
ts anys després de que el 
cop d’estat i la dictadura 
ens portaren a les caver-
nes de l’Edat Mitjana i on 
pareix que alguns partits 
i mitjans de comunicació 
volen tornar-nos.

La República (res pu-
blica, de tots i totes)

Unides Podem
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Agenda

paraules d’aire interpreta el 
conte ‘oreto i les formigues’ 
a la plaça major, el dia 12

Paraules d’aire interpreta el 
conte Oreto i les formigues. Ore-
to ha descobert al seu maset uns 
xicotets insectes molt treballa-
dors: les formigues. Gràcies al 
seu tarannà curiós i l’ajuda de 
son pare, aprendrà moltes coses 
sobre elles. Unes històries ins-
pirades en la pedagogia Mon-
tessori que parlen de tot tipus 
d’animals i de l’aprenentatge des 
de l’experiència i l’autonomia. Hi 
haurà una doble sessió el dime-
cres, 12 d’agost, a les 20.00 i a les 
21.00 hores, a la plaça Major.

U

el cinema d’estiu projecta  
‘fishbone’ , pel·lícula 
ambientada a l’illa de tabarca

Dijous 13, a les 22.30 hores, 
dins del cicle Cinema d’estiu es 
projectarà, al CEA El Termet, la 
pel·lícula espanyola Fishbone 
que va tenir 17 candidatures als 
Premios Goya de l’any passat. 
Dirigida pel director alacantí 
Adán Aliaga narra la història 
de Jan, una xef que viu per i per 
a treballar. La mort inesperada 
de son pare l’obliga a aparcar el 
seu treball a Nova York per uns 
dies i viatjar a la petita illa on 
va nàixer: Tabarca. Ella pensa 
que ha canviat, però l’illa no.

U

marcelo díaz apropa la seua 
poesia amb una doble sessió  
a la plaça de colom

El divendres 14, el poeta i ar-
tista Marcelo Díaz oferirà Poemas 
de pulso almado, en sessió doble 
--a les 22.00 i a les 23.00 hores--, a 
la plaça de Colom. El polifacètic 
Marcelo Díaz presenta el treball 
literari Pulso Almado que es pre-
senta així: «La poesia en l’origen. 
La mirada i la posició en la intimi-
tat d’allò més humà. L’escultura 
des de la poesia, com a sentiment 
i idea inicials. Dues expressions 
simultànies, agafades de la mà, 
per a no envellir, per a complir 
la vida».

U

cincÀpats i l’orQuestra 
supramÚsica proposen una 
obra sobre l’alimentació

El dimecres, dia 19, Cincà-
pats i l’Orquestra Supramúsica 
oferiran el conte musical Cincà-
pats, la ciutat dels aliments on 
dos xiquets s’introdueixen a Cin-
càpats, una localitat on cada ba-
rri pertany a un grup d’aliments 
bàsics. Es van combinant la na-
rració i la música per tal de fer 
arribar un missatge destinat a 
la millora dels bons hàbits ali-
mentaris dels més menuts però 
també de tota la família. La re-
presentació serà a la plaça Major 
a les 20.30 hores.

U

‘la sala de les absÈncies’ de la 
raValera acomiada els actes 
de la programació cultural

Els actes previstos dins de la 
programació especial d’estiu 
arribarà el divendres, dia 21, 
de la mà de La Ravalera, sota 
el títol La sala  de les absències. 
Teatre breu adreçat a un públic 
adult que convida a la reflexió 
respecte a allò que tracten, o 
directament, oblidem tot i que, 
de vegades, allò que intentem 
que estiga absent és el que més 
presència té. S’han previst dues 
sessions a l’aire lliure, a les 22.00 
i a les 23.00 hores, a la plaça de 
Colom.

U

 telèfons d’interés
AJUNTAMENT
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . Tel. 964 547 000

PROP

C/ Josep Ramon Batalla, 38  Tel. 964 547 170

CADASTRE MUNICIPAL

Pl. Major s/n  . . . . . . . . . Tel. 964 547 001

PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA

C/ de Joanot Martorell, 62  . Tel. 964 529 356

POLICIA LOCAL

C/ Josep Ramon Batalla, 62  Tel. 964 547 010

RECAPTACIÓ MUNICIPAL

C/ Josep Ramon Batalla, 6. . Tel. 964 547 060

POLICIA NACIONAL

C/ Comunió, 1 . . . . . . . . Tel. 964 522 100

AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA
I MEDI AMBIENT

C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . Tel. 964 547 250

AGÈNCIA TRIBUTARIA

Av. del Mediterrani, 1 . . . . Tel. 901 223 344

ATENCIÓ I TRÀMITS

Pl. Major s/n planta baixa. .  Tel. 964 547 000

AUDITORI MUNICIPAL

Av. Murà  . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200

CÁRITAS

C/ Calvari, 199 planta baixa  Tel. 964 535 343

CEAM VILA-REAL

C/ Gamboa 29  . . . . . . . .  Tel. 964 526 897

CEMENTERI MUNICIPAL

Camí de l’Ermita s/n. . . . . Tel. 964 520 073

CORREUS

Carretera d’Onda s/n  . . . . Tel. 964 530 614

 adreces d’interés
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII

Av. de Pius XII, 43: Tel. 964 547 232

AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR

C/ Martí l’Humà, 24: Tel. 964 547 233

ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL

Av. de la Murà, 14: Tel. 964 547 220

BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA
DE SOLADES

C/ de Solades, 25: Tel. 964 547 230

CASA DE L’OLI:

Pl. de Mossén Ballester, 1: Tel. 964 547 222

CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la Murà, 1: Tel. 964 547 200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO:

C/ de Joan Fuster, 33: Tel. 964 547 222

MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu:  Tel. 964 547 222

AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n: Tel. 964 547 000

AMICS: C/ de Betxí, 49: Tel. 964 547 138

ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL

Pl. de Colom, s/n: Tel. 964 520 838

CÀMARA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II

C/ del Monestir de Poblet, 24: Tels. 964 506 661 / 964 533 681

CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2: Tel. 964 547 160

FUNDACIÓ GLOBALIS:

C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39: Tel. 964 054 522

CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ del Molí, 4-A: Tel. 964 547 140

CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ de la Soledat, 27: Tel. 964538465

COMUNITAT DE REGANTS: C/ del Mestre Goterris, 11: Tel. 964 521 995

GD’OS, GESTIÓ D’OBRES I SERVEIS. Camí de Betxí, 26: Teléfono 010
/ 954 547 100

INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL:

C/ de València, 31-A: Tel. 964 521 341

FACSA: C/ de Carles Sarthou, 10: Tel. 964 527 680

ESCOLA TALLER: Av. d’Europa, 34: Tel. 964 500 153

 trens
VILA-REAL - CASTELLÓ: 

Dilluns a divendres a 6.55, 7.05, 7.33 
(CIVIs), 7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. 
(CIVIs), 8.57, 9.20, 9.46, 10.20, 10.47, 
11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 13.20, 13.47, 
14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 15.47, 
16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 
20.03 (CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 
22.20, 22.47, 23.30. Cap de setmana a 
les 8.20, 9.20, 10.20, 11.20, 12.20, 13.20, 
14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 18.20, 19.35, 
20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 

Dilluns a divendres a 5.55, 6.15, 6.45 
(CIVIs), 7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 
(CIVIs), 8.05, 8.20, 8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 
10.50, 11.20, 12.00, 12.20, 12.50, 13.25, 
13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 15.05 (CIVIs), 
15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 17.20, 
18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 
(CIVIs), 19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 
21.50, 22.30. Cap de setmana a les 7.35, 
8.20, 9.20, 10.20, 11.20, 12.20, 13.25, 
14.30, 15.35, 16.20, 17.20, 18.25, 19.20, 
20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 

Dilluns a divendres a 6.02, 6.21, 6.50 
(CIVIs), 7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 
8.10 (CIVIs), 8.26, 9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 
10.56, 11.26, 12.07, 12.26, 12.56, 13.31, 
13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 15.11, 15.25 
(CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 17.26, 
18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 
(CIVIs), 19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 
21.56, 22.36. Cap de setmana a les 7.41, 
8.26, 9.26, 10.26, 11.26, 12.26, 13.31, 
14.36, 15.41, 16.26, 17.26, 18.31, 19.26, 
20.26, 21.26, 22.36 hores.
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